
BR.0002.4.2024 

P R O T O K Ó Ł nr LXIII/2024 
z LXIII sesji Rady Miejskiej w Chojnicach,  

odbytej w dniu 4 marca 2024 r. w godzinach od 1000do 1300 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej Antoni Szlanga. 

Radni Rady Miejskiej – według załączonej listy obecności – załącznik nr 1 do protokołu. 

Radni nieobecni usprawiedliwieni:  

1. Bogdan Kuffel 

2. Patryk Tobolski 

Spoza Rady w sesji udział wzięli: 

1. Arseniusz Finster   - Burmistrz Miasta  

2. Wioletta Szreder   - Skarbnik Miasta 

3. Maciej Polasik   - Dyrektor Szpitala Specjalistycznego im. J. K. Łukowicza 

4. Waldemar Gregus   - Dyrektor Wydziału Planowania Przestrzennego 

5. Przewodniczący SMO według załączonej listy obecności – załącznik nr 2 do protokołu. 

6. Przedstawiciele mediów. 

Materiał sesyjny wraz z porządkiem LXIII sesji (biuletyn nr 62/24) został radnym doręczony  

w dniu 22 lutego 2024 r. 

Ad. 1 

Przewodniczący Antoni Szlanga – proszę Państwa, witam Państwa bardzo serdecznie. Otwieram 

LXIII sesję Rady Miejskiej w Chojnicach. Biuletyn został Państwu dostarczony. Jest to prawdopo-

dobnie ostatnia sesja przed wyborami. 

Ad. 1a 

Przewodniczący Antoni Szlanga – obecnych jest w tej chwili na sali dziewiętnastu radnych, dwóch 

radnych nieobecnych. Przy takim stanie obecności jesteśmy zgodni z tym, żeby procedować cały 

porządek obrad.  

Ad. 1b 

Przewodniczący Antoni Szlanga – chcę w punkcie 1b zgłosić wnioski do porządku obrad. Mam 

dwa wnioski. 

Pierwszy wniosek, to jest wprowadzenie w punkcie 26b „Projekt uchwały w sprawie nadania imienia 

amfiteatrowi”. Projekt uchwały Państwo otrzymaliście drogą mailową. 

I drugi wniosek o wprowadzenie zmiany poprzez wprowadzenie punktu 26c „Projekt uchwały  

w sprawie zgody/odmowy zgody na rozwiązanie stosunku pracy z radnym”. 

Jeżeli chodzi o punkt pierwszy, to sprawa jest Państwu znana. Informował o tym zarówno Burmistrz, 

jak i ja, na którejś z poprzednich sesji informowałem o tym, że jest pomysł taki, aby naszemu amfi-

teatrowi nadać imię Jana Sabiniarza. Czy są pytania może do tego punktu? Nie ma.  

W związku z tym przystępujemy do głosowania. Kto jest za wprowadzeniem zmiany w porządku 

obrad poprzez dodanie punktu 26b „Projekt uchwały w sprawie nadania imienia amfiteatrowi”? Gło-

sujemy.  

Przystąpiono do głosowania nad wnioskiem Przewodniczącego. 
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liczba oddanych głosów  – 19 

za  – 19 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 0 

Wniosek o zmianę porządku obrad LXIII sesji Rady Miejskiej w Chojnicach poprzez wpro-

wadzenie pkt. 26b „Projekt uchwały w sprawie nadania imienia amfiteatrowi” został przyjęty. 

Przewodniczący Antoni Szlanga – drugi wniosek „Projekt uchwał w sprawie wyrażenia zgody/od-

mowy zgody na rozwiązanie stosunku pracy z radnym”. Bardzo proszę, czy są jakieś pytania do tego? 

Pani Przewodnicząca Renata Dąbrowska, bardzo proszę. 

− Z-ca Przewodniczącego Renata Dąbrowska – Klub Radnych Program 2023 będzie przeciw 

wprowadzeniu do porządku obrad projektu uchwały dotyczącej zgody na rozwiązanie stosunku 

pracy z radnym Bartoszem Blumą. 

Przewodniczący Antoni Szlanga – dziękuję bardzo. Czy są jakieś inne pytania? Nie ma. Głosujemy 

wprowadzenie do porządku obrad. 

Przystąpiono do głosowania nad wnioskiem Przewodniczącego. 

liczba oddanych głosów  – 19 

za  – 1 

przeciw  – 16 

wstrzymujących się  – 2 

Wniosek o zmianę porządku obrad LXIII sesji Rady Miejskiej w Chojnicach poprzez wprowa-

dzenie pkt. 26c „Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody/odmowy zgody na rozwiązanie 

stosunku pracy z radnym” został odrzucony. 

Po zmianach porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie sesji: 

a) stwierdzenie quorum, 

b) wnioski do porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu LXII sesji Rady Miejskiej w Chojnicach. 

3. Powołanie Sekretarza sesji i Komisji Wnioskowej. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie między-

sesyjnym. 

5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z prac w okresie między sesjami. 

6. Informacja o realizacji uchwał i wniosków podjętych na LXII sesji Rady Miejskiej w Chojnicach. 

7. Przedłożenie przez Przewodniczących Komisji wniosków i opinii podjętych w okresie międzyse-

syjnym. 

8. Ustosunkowanie się do wniosków Komisji. 

9. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Miejskiej Chojnice na 2024 r. 

10. Projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2024 – 2042. 

11. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapo-

biegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Miejskiej Chojnice na rok 2024. 

12. Projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Nr LXI/751/23 Rady Miejskiej w Chojnicach z dnia  

18 grudnia 2023 r. w sprawie uchwalenia Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2024 r. 

13. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Placówki Wsparcia Dziennego na 

terenie Gminy Miejskiej Chojnice. 
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14. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Punktu Opieki Dziennej dla Osób 

Niesamodzielnych na terenie Gminy Miejskiej Chojnice. 

15. Projekt uchwały w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach 

wsparcia.  

16. Projekt uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt  

w ośrodkach wsparcia będących schroniskami dla osób bezdomnych, w tym schronisk z usługami 

opiekuńczymi oraz domami dla matek z małoletnimi dziećmi i kobiet w ciąży.  

17. Projekt uchwały w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opie-

kuńcze, usługi opiekuńcze w formie usług sąsiedzkich oraz specjalistyczne usługi opiekuńcze,  

z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, 

oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również 

trybu ich pobierania.  

18. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu osłonowego „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 

2024. 

19. Projekt uchwały w sprawie aktualności Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego oraz planów miejscowych w mieście Chojnice.  

20. Projekt uchwały w sprawie zbycia nieruchomości. 

21. Projekt uchwały w sprawie zbycia nieruchomości. 

22. Projekt uchwały w sprawie zbycia nieruchomości. 

23. Projekt uchwały w sprawie zbycia nieruchomości. 

24. Projekt uchwały w sprawie ustanowienia służebności gruntowej. 

25. Projekt uchwały w sprawie wyboru opiekuna Młodzieżowej Rady Miejskiej w Chojnicach. 

26. Projekt uchwały w sprawie nadania tytułu „Zasłużonego Obywatela Miasta Chojnice”. 

26a.Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na złożenie wniosku aplika-

cyjnego i przystąpienia do realizacji projektu pod nazwą: „Zwiększenie poziomu adapcyjności oraz 

odporności na negatywne skutki zmian klimatu w mieście Chojnice”. 

26b.Projekt uchwały w sprawie nadania imienia amfiteatrowi. 

27. Wnioski i oświadczenia radnych oraz odpowiedzi na wnioski. 

28. Informacje o złożonych interpelacjach i zapytaniach oraz udzielonych odpowiedziach. 

29. Wolne wnioski i oświadczenia klubowe. 

30. Zakończenie LXIII sesji Rady Miejskiej w Chojnicach.  

Ad. 2 

Przewodniczący Antoni Szlanga – proszę Państwa, Sekretarzem poprzedniej sesji była Pani Renata 

Dąbrowska. Bardzo proszę, Pani Renato. 

− Z-ca Przewodniczącego Renata Dąbrowska – z protokołem ostatniej sesji zapoznałam się. 

Stwierdzam, że odzwierciedla on to, co było na sesji i proszę o przyjęcie go bez odczytania. 

Przewodniczący Antoni Szlanga – dziękuję bardzo. Głosujemy wniosek, aby przyjąć protokół bez 

odczytania. 

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem protokołu LXII sesji Rady Miejskiej bez odczytania.  

liczba oddanych głosów  – 19 

za  – 19 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 0 

Protokół z LXII sesji Rady Miejskiej w Chojnicach został przyjęty bez odczytania. 

Ad. 3 
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Przewodniczący Antoni Szlanga – kolejny punkt – powołanie Sekretarza i Komisji Wnioskowej. 

Propozycja jest taka, aby Sekretarzem dzisiejszej sesji był Pan Kazimierz Drewek. Pan Kazimierz 

Drewek wyraża zgodę? 

− Radny Kazimierz Drewek – tak, wyrażam zgodę. 

Przewodniczący Antoni Szlanga – dziękuję bardzo. Natomiast do Komisji Wnioskowej proponuję 

Pana Stanisława Kowalika i Panią Agnieszkę Lewińską. Czy Pan Stanisław Kowalik wyraża zgodę?  

− Radny Stanisław Kowalik – tak, wyrażam zgodę, Panie Przewodniczący. 

Przewodniczący Antoni Szlanga – dziękuję bardzo. Pani Agnieszka Lewińska? 

− Radna Agnieszka Lewińska – tak, wyrażam zgodę. 

Przewodniczący Antoni Szlanga – dziękuję bardzo. Przystępujemy do głosowania. Kto jest za tym, 

aby Sekretarzem dzisiejszej sesji był Pan Kazimierz Drewek? Głosujemy. 

Przystąpiono do głosowania nad kandydaturą radnego Kazimierza Drewka na Sekretarza LXIII sesji 

Rady Miejskiej. 

liczba oddanych głosów  – 19 

za  – 19 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 0 

Na Sekretarza LXIII sesji Rady Miejskiej w Chojnicach powołano radnego Kazimierza 

Drewka. 

Przewodniczący Antoni Szlanga – i do Komisji Wnioskowej – Pan Stanisław Kowalik, Pani 

Agnieszka Lewińska. Głosujemy. 

Przystąpiono do głosowania składu Komisji Wnioskowej. 

liczba oddanych głosów  – 19 

za  – 19 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 0 

Powołano Komisję Wnioskową LXIII sesji Rady Miejskiej w Chojnicach w składzie:  

radny Stanisław Kowalik i radna Agnieszka Lewińska. 

Ad. 4 

Przewodniczący Antoni Szlanga – wszelkie informacje, które spływały na moje ręce były przeka-

zywane Państwu drogą mailową, tak że nie mam tutaj nic do dodania. 

Ad. 5 

Przewodniczący Antoni Szlanga – teraz poproszę Pana Burmistrza o złożenie sprawozdania, jeste-

śmy w punkcie piątym. Bardzo proszę, Panie Burmistrzu. 

− Burmistrz Arseniusz Finster – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, chciałbym poprosić o to, 

aby głos mógł zabrać Pan dyrektor naszego szpitala – Pan dr Maciej Polasik, w pierwszej części. 

A w drugiej części moje sprawozdanie. 
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Przewodniczący Antoni Szlanga – bardzo proszę, Panie dyrektorze. 

− Dyrektor Maciej Polasik – Panie Przewodniczący, Szanowni Panie i Panowie Radni, Panie Bur-

mistrzu, Goście. Moja wizyta dzisiaj ma taki bardzo przyjemny charakter dla mnie, mam nadzieję, 

że również dla Państwa, albowiem wiąże się z  podziękowaniami dla Państwa, dla Rady Miejskiej, 

dla Zarządu o przyznanie 300 tys. dotacji, czy jak to nazwać, na zakup ultrasonografu na potrzeby 

oddziału położniczego naszego szpitala. I przy tej okazji chciałbym się z Państwem podzielić taką 

moją refleksją na temat przyrostu naturalnego w Chojnicach, na temat spadającej liczby urodzeń 

w naszym szpitalu. Otóż najpierw kilka danych, odnoszą się one do urodzeń w nowym obiekcie, 

w nowym szpitalu. Maksymalna liczba urodzeń jaka miała miejsce w 2008 roku, to niespełna 

1500 urodzeń w ciągu dwunastu miesięcy. W roku 2023, czyli po piętnastu latach, tych urodzeń 

było 769. Liczbę urodzeń analizujemy na bieżąco, w związku  

z tym ten taki dosyć gwałtowny spadek, jaki miał miejsce w ostatnich dwóch, trzech latach bardzo 

nas zaniepokoił i dlatego zarząd szpitala wraz z organem założycielskim – z Panem Starostą Mar-

kiem Szczepańskim postanowiliśmy podjąć jakieś kroki, aby temu niebezpiecznemu, złemu tren-

dowi zapobiec. Oczywiście jest to problem bardzo złożony, który dotyczy nas wszystkich, doty-

czy tych, którzy uchwalają ustawy, dotyczy tych, którzy rządzą w Polsce, ale również dotyczy 

radnych i to radnych różnego szczebla. Dotyczy właściwie każdego z nas, bo to jest i rodzic, bo 

to jest i babcia, i dziadek, i żłobek, i przedszkole i szkoła. To jest i plac zabaw, to jest pracodawca 

przyjazny macierzyństwu swoich pracownic. W związku z tym jest to temat bardzo szeroki, ale 

w tym szerokim temacie swoje miejsce ma również jakość rodzenia. I tutaj chcieliśmy jak gdyby 

swoją cegiełkę, jako szpital, dołożyć. W związku z tym powstała taka inicjatywa, aby w bieżącym 

roku 2024 zmodernizować, wyremontować oddział położniczy w naszym szpitalu, albowiem nasz 

szpital, mimo że się mówi o nim, że jest nowy, ale w tym nowym obiekcie już funkcjonuje 22 

lata. Zmieniają się czasy, zmieniają się technologie, zmieniają się urządzenia i w związku z tym 

taka decyzja w szpitalu zapadła. Ta modernizacja będzie przebiegała dwutorowo. Jedna z nich 

dotyczy wyremontowania, dostosowania do XXI wieku warunków pobytowych rodzących w na-

szym szpitalu. Chcemy, żeby one były przyjazne nie tylko dla nich, ale również dla ich rodzin, 

aby świeżo upieczonej mamie mogła towarzyszyć osoba bliska przez cały czas pobytu w szpitalu, 

aby te warunki były naprawdę na wysokim poziomie.  

I w związku z tym Starostwo Powiatowe przekazało na ten cel 800 tys. zł. W tej chwili, od ubie-

głego wtorku jest ogłoszony przetarg na remont tych pomieszczeń, to jest konkretnie dziesięciu 

sal i sali porodowej. Tak że mamy nadzieję, że uda nam się rozstrzygnąć i stopniowo sala po sali, 

nie zamykając oddziału położniczego, będziemy mogli ten remont przeprowadzić.  

W drugim jak gdyby etapie wpadłem na taki pomysł, który już się sprawdził przy dwudziestoleciu 

szpitala, by udać się do przedstawicieli samorządów, tych samorządów, których mieszkańcy są 

najbardziej zainteresowani rozwojem naszego szpitala, więc chodzi tutaj o: Miasto Chojnice, Po-

wiat Chojnice, Gmina Chojnice, Gmina Czersk, Gmina Konarzyny, Gmina Brusy i Powiat Człu-

chowski, albowiem w powiecie człuchowskim dwa lata temu oddział położniczy został zlikwido-

wany i panie z tego powiatu w większości przyjeżdżają rodzić do Chojnic, i wyszedłem  

z taką propozycją, aby te samorządy zakupiły sprzęt, który naszym zdaniem jest niezbędny do 

tego, aby poprawić diagnostykę, poprawić bezpieczeństwo pacjentek w naszym oddziale. Bardzo 

pozytywny odzew ze strony wszystkich samorządów nastąpił. W pierwszej kolejności udałem się 

do Pana Burmistrza, rozmowa była krótka, dosłownie trzy minuty i mieliśmy jak gdyby sprawę 

zamkniętą. Podobnie było w innych samorządach. Ten aparat USG, który kupimy za te 300 tys. 

zł, to aparat z najwyższej półki, przy pomocy którego będzie można wykonywać nieinwazyjną 

diagnostykę prenatalną oraz również diagnostykę noworodka bezpośrednio po urodzeniu, w tym 

mam na myśli badania kardiologiczne, czyli echokardiograficzne noworodka  

i będziemy już na bardzo wczesnym etapie mogli powiedzieć, czy noworodek jest zdrowy, czy 

wymaga jakiejś interwencji. Zapewni to jak gdyby większy komfort psychiczny dla rodzącej  

i będzie przyspieszał prawidłowe leczenie. Tak że, Panie Burmistrzu, Panie i Panowie Radni, 

bardzo wam dziękuję. Mam świadomość, że dziękuję również w imieniu mieszkańców naszego 

rejonu i mam nadzieję, że ta malutka cegiełka chociaż tam w jednej głowie coś… A może nie w 
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głowie, żartując, przestawi i że w przyszłym roku ta liczba porodów w naszym szpitalu będzie 

wyższa. Jeszcze raz dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Antoni Szlanga – czy są jakieś pytania do Pana dyrektora. Proszę bardzo, Pan 

Bartosz Bluma. 

− Radny Bartosz Bluma – dziękuję bardzo. Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Panie Dy-

rektorze, dziękujemy bardzo za wizytę. To zresztą ja również zachęcałem do tego, żeby rzeczy-

wiście Pan się pojawił na naszej sesji, żeby rzeczywiście te informacje przekazać i bardzo się 

cieszę, bo oczywiście nasz szpital i szczególnie oddział położniczy wymagał zmian. To co Pań-

stwu wychodzi w statystykach, to jest fakt i tutaj akurat problem był i to chyba nie ostatnie lata 

nawet, bo to się nawet dużo wcześniej mówiło, że nasz szpital, o ile faktycznie był przyjazny 

dziecku, to nawet wprost w rozmowach z kobietami niekoniecznie przyjazny matce. Więc tutaj 

na pewno te oczekiwania były, żeby ta poprawa sytuacji się zrealizowała. Natomiast mam pytanie, 

bo mówimy tutaj o tej materii typowo majątkowej, czyli mamy poprawić komfort, natomiast py-

tanie – co ze szkoleniem kadry? Czy tutaj też jakieś te nowoczesne metody opieki okołoporodo-

wej również przewidują Państwo w ramach podnoszenia standardów? Jak wygląda sytuacja z 

kadrą pracowniczą? Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Antoni Szlanga – bardzo proszę, Panie dyrektorze. 

− Dyrektor Maciej Polasik – w naszym szpitalu następuje wymiana pokoleniowa, jeśli chodzi  

o kadrę medyczną i dotyczy to zarówno lekarzy jak i pielęgniarek. Przez te dwadzieścia lat ist-

nienia szpitala w nowym obiekcie jeden ordynator się ostał ze starego obiektu, wszyscy inni to są 

ordynatorzy, którzy zostali powołani w ostatnich latach. My leczymy w naszym szpitalu zgodnie 

z aktualną wiedzą medyczną. Oddział położniczy, to jest dosyć specyficzny oddział, w którym 

jedna niezadowolona osoba da upust swojemu niezadowoleniu i powiadomi jeszcze dziesięć na-

stępnych osób, jeżeli istniała jakaś nieprawidłowość, natomiast osoby zadowolone, jeśli chodzi o 

jakość usług, są w tych swoich pochwałach oszczędniejsi. My wszystko przyjmujemy z pokorą, 

każda skarga jest analizowana. Wyciągamy wnioski z każdego niepowodzenia  

i mam nadzieję, że te działania, które wdrożyliśmy… Bo ja nie chciałem tutaj już mówić o tym, 

że to również są porody w znieczuleniu, które zamierzamy w najbliższym czasie wprowadzić, 

zmiany organizacyjne, jeśli chodzi o jakość żywienia w oddziale położniczym. Chcemy dzieciom 

fundować wyprawki. To są takie dziesiątki drobnych rzeczy, które mam nadzieję wpłyną na bar-

dziej pozytywną ocenę tego oddziału. Natomiast trzeba sobie powiedzieć, że oddziały szpitalne, 

a zwłaszcza oddziały położnicze, gdzie sposób finansowania jest prosty – rodzi się noworodek 

dostajesz pieniądze, jak on się nie urodzi nie dostaniesz nic, no powoduje, że jest jakaś rywaliza-

cja między istniejącymi oddziałami położniczymi, tymi najbliższymi, i my chcemy jak gdyby w 

tej rywalizacji podnieść poprzeczkę. W tej chwili za jednego noworodka otrzymujemy ponad 4 

tys. zł, tak że ta wycena wzrosła w ciągu ostatniego roku o 100%. Tak że jest, że tak się wyrażę, 

o co walczyć. Ja tutaj nie chciałem mówić o tym aspekcie finansowym, bo on jest… Ale w tle 

również on istnieje. Chciałbym również dodać, że żeby oddział położniczy w naszym szpitalu, 

przy tej nowej wycenie się bilansował, żeby było na pensje dla pracowników, o tak powiem, musi 

się odbyć sześćdziesiąt porodów miesięcznie i wtedy mamy dopiero jak gdyby zabezpieczone 

wypłaty dla pracowników. A ten oddział jeszcze oprócz tego kosztuje, bo to są i leki, i jedzenie, i 

media, i inna obsługa, amortyzacja sprzętu. Tak że ten aspekt finansowy jest również, ale on jest 

jakby przy okazji. My zdajemy sobie sprawę, że najłatwiej byłoby, tak jak to zrobił Człuchów i 

Bytów, oddział zamknąć, ale my wybraliśmy nie taką drogę. Nie wyobrażamy sobie, to w ogóle 

nawet przez myśl nie przeszło, żeby ze względów ekonomicznych taki oddział, w mieście jak 

Chojnice, przestał istnieć, dlatego jak gdyby robimy ucieczkę do przodu, tak. Poprawa jakości, 

poprawa wyposażenia i jestem dobrej myśli.  
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Przewodniczący Antoni Szlanga – widzę, że Pan Bartosz Bluma jeszcze szykuje się do pytania 

dodatkowego? 

− Radny Bartosz Bluma – króciutko tylko. Czyli rozumiem, bo rzeczywiście Pan poruszył wiele 

tematów na te moje pytania, ale rozumiem, że szkolenia dla kadry i tej obecnej, i nowej są prze-

widywane? 

− Dyrektor Maciej Polasik – proces szkolenia kadry medycznej jest ciągły, on jest wymuszany. To 

są specjalizacje u lekarzy, to są kursy doskonalące dla lekarzy. Każdy lekarz zbiera punkty, musi 

odpowiednią ilość punktów w ciągu danego okresu zdobyć, żeby mu, jak gdyby, zaliczyć to do-

kształcanie. Podobnie jest z pielęgniarkami, tak. One również podnoszą swoje kwalifikacje – li-

cencjat, magister, specjalizacja. I to wszystko u nas się dzieje. My w tej chwili... Również ma na 

to wpływ, jeśli chodzi o pielęgniarki i położne, wynagrodzenie, bo trzeba powiedzieć, że w ostat-

nim roku pielęgniarki i położne stały się beneficjentami podwyżki wynagrodzeń, jeśli chodzi o 

pracowników ochrony zdrowia, ale w głównej mierze te pielęgniarki, które mają najwyższe wy-

kształcenie. W związku z tym ja widzę ten taki trend oddolny nawet, że panie pielęgniarki, panie 

położne z własnej inicjatywy idą na studia magisterskie, robią specjalizację. Bo różnica między 

pielęgniarką niewykształconą, czyli taką świeżą po szkole, a tą, która ma specjalizację i tytuł 

magistra to jest ponad 2.000 zł. Tak że, to już jest kwota, dla której warto chociażby się uczyć. 

Przewodniczący Antoni Szlanga – dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa jeszcze ma jakieś pytania 

do Pana dyrektora? Jeżeli nie ma, to bardzo serdecznie Panu dyrektorowi dziękujemy. 

− Dyrektor Maciej Polasik – także dziękuję bardzo i do zobaczenia. 

Przewodniczący Antoni Szlanga – proszę bardzo, Pan Burmistrz kontynuuje informację o... Bar-

dzo proszę, Panie Burmistrzu.  

− Burmistrz Arseniusz Finster – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, mam kilkanaście infor-

macji, którymi chciałbym się z Państwem podzielić. 

Otóż Pan profesor Tomasz Sobisz, rektor Wydziału Rzeźby Akademii Sztuk Pięknych w Gdań-

sku, wykonuje koronę dla naszego orła przy pomniku przy Szkole nr 1 i deklaruje, że do maja, 

oprócz tego, że ją wykona, to będzie zamontowana. Do maja, czyli rozumiem do 1 maja. 

Kolejne sprawy. Bardzo dobrze układają się nam przetargi, jesteśmy w fazie ich rozstrzygania 

 i mówię tutaj o Grunowie, ul. Działkowej, Sobierajczyka, Sikorskiego, o murach obronnych  

i o boisku wielofunkcyjnym na Budowlanych. Wszystkie oferty złożone są poniżej kosztorysów 

i poniżej środków, które są w budżecie. Będą oszczędności, które Rada Miejska będzie mogła 

wykorzystać na osiągnięcie innych celów inwestycyjnych. Został nam jeden przetarg do ogłosze-

nia, to jest przetarg na budowę ul. Obrońców Chojnic i ronda Subisława – Gdańska – Obrońców 

Chojnic, ogłaszamy w połowie marca. To są dobre wiadomości. 

Dalej, drogi gruntowe. Stan dróg gruntowych jest fatalny. W tej chwili na szczęście przez kilka 

dni nie padało, drogi obsuszają się. Chciałbym zadeklarować, że miasto Chojnice w tym roku 

zakupi wahadło tłucznia, to jest 2000 ton. W tej chwili mamy 1200 ton zakontraktowane, 800 

jeszcze zakontraktujemy i wszystkie drogi gruntowe w mieście od środy będą poddane procesowi 

renowacji. To znaczy, będziemy te drogi wyrównywać, następnie około 10 cm tłucznia, który bę-

dzie wałowany i zagęszczany. Jeżeli pogoda się nie pogorszy, to powinniśmy to zadanie wykonać 

w ciągu 10 dni od środy. Z tego, co czytałem, to był najbardziej mokry luty od bodajże stu lat. 

Tak że to... Wiem jaki jest poziom wód gruntowych, jakie to są problemy dla niektórych miesz-

kańców w piwnicach itd.,itd. Ale te 2000 ton, stać nas na to, uważam, że powinniśmy ulżyć miesz-

kańcom i to zadanie zrealizować. 

Zwiększamy środki i będziemy przekazywać dotacje na renowacje elewacji chojnickich kamie-

nic. To będzie w tym roku, jeżeli Państwo się zgodzą, 350.000 zł. Również mam porozumienie 

ze wspólnotą dawnego „stalinowca”, czyli tego obiektu, który jest za nami, czy przed nami, jeżeli 
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chodzi o radnych tutaj z prawej strony. Wspólnota ma na funduszu remontowym kwotę około 

250.000 zł, ja deklarowałem, że Rada Miejska rozważy i pomoże Wspólnocie w zakupie farb i 

chemii do tego, żeby tę elewację odnowić, od płyty Starego Rynku i od ulicy Cechowej. To jest 

część północna, widzą Państwo, ile tam jest tych zielonych fragmentów, to niestety są glony, które 

się odłożyły. Ta elewacja była modernizowana w 2002 roku, 2001 – 2002, czyli po dwudziestu 

paru latach trzeba już ją odrestaurować. 

Ogłaszamy też przetargi na projekty bardzo ważnych ulic, jak chociażby, na razie w cudzysłowie, 

Wodeckiego, czyli ta ulica, która pomoże nam skomunikować mieszkańców Bellona  

i Władysławka Wybudowanie, ale też pakiet ulic na osiedlu Kolejarz i na innych osiedlach. Oczy-

wiście stworzył się już taki pewien ranking, bo mamy już projekty gotowe, jak na przykład na 

osiedlu Pawłówko, czy na osiedlu Bytowskim i według tej gotowości będziemy uruchamiać po-

szczególne inwestycje. Popatrzcie Państwo na nasze inwestycje, które rozstrzygamy. Grunowo to 

jest Polski Ład, czyli 98% dofinansowania. Działkowa, Sobierajczyka i Sikorskiego to jest Fun-

dusz Dróg Samorządowych. Mury to jest Polski Ład. Boisko to jest Minister Sportu.  

I Obrońców Chojnic to jest Polski Ład. Mam nadzieję, że obecnie rządzący szybko ogłoszą kon-

kursy, które wiążą się z rozdysponowaniem środków z KPO i samorządy będą mogły sięgać. My 

mamy wyzwania na przyszłą kadencję... Przecież to my je, jak gdyby, wskrzesiliśmy, myślę tu o 

Warsztacie Terapii Zajęciowej, Centrum Opiekuńczym, czy chociażby o kompleksowej inwesty-

cji na Metalowcu i tutaj bez środków zewnętrznych będzie nam bardzo ciężko te inwestycje prze-

prowadzić. Ale przetargi są ogłoszone, z opcją realizacji projektów do jesieni, czy do końca tego 

roku. 

Od dzisiaj Kobylarnia wznawia działania na zachodnim obejściu. Niestety dwa wahadła – na 

Człuchowskiej i na Sępoleńskiej, ale są to wahadła wzdłużne, że tak powiem, bo nie ma dróg 

dolotowych pod kątem prostym do tych wahadeł, dlatego one będą mniej uciążliwe od tego wa-

hadła, które było na Leśnej, Szymborskiej, Bytowskiej. Tam jeszcze jest do położenia warstwa 

ścieralna. Myślę, że w ciągu kilkunastu, kilku najbliższych dni ta warstwa będzie położona. 

Starostwo Powiatowe rozstrzygnęło przetarg na przebudowę ulicy Ceynowy, tam jest rondo Igiel-

ska – Derdowskiego – Ceynowy i rondo u zbiegu ulic Rzepakowej i Bałtyckiej, bardzo skompli-

kowana inwestycja. W Chojnicach, latem tego roku, będą duże utrudnienia, proszę wyobrazić 

sobie – Obrońców Chojnic z rondem, Ceynowy z dwoma rondami, plus ulice, które wymieniłem, 

plus zachodnie obejście, plus inne tu jeszcze rzeczy.  

Będziemy również montować do święta Dnia Dziecka drugi ogródek jordanowski w Parku Ty-

siąclecia, ten, który jest bliżej skateparku. To będzie kwota około 400.000 zł. 

I również będę inicjował... Myślałem, że jeszcze będzie jedna sesja, ale Pan Przewodniczący 

mówi, że nie, to pewnie trzeba będzie inicjować w kolejnej kadencji, to tak nie mogę wziąć sto 

procent odpowiedzialności za to, że będę inicjował, ale chodzi o boisko przy CHKS Kolejarz. 

Tam generalnie trzeba modernizować cały stadion, ale jest boisko poza murami stadionu, które 

działacze sami zaadoptowali i można by było tam zainwestować w porządne boisko treningowe, 

i takie starania będziemy realizować.  

Od 21 lutego mamy niestety podwyżkę cen wody i ścieków. Ja mam nadzieję, że mieszkańcy 

rozumieją o ile wzrosły koszty energii elektrycznej, o ile wzrosły koszty pracy, o ile wzrosły 

koszty materiałów. Ta podwyżka była nieunikniona. Ale, po raz pierwszy w historii III RP, Rada 

Miejska podjęła decyzję o dopłatach, czyli o tym, żeby ulżyć w tych podwyżkach i rzeczywiście 

taka ulga jest widoczna. 

Również chciałbym zakomunikować, iż jeżeli Państwo podejmą decyzję pozytywną urucha-

miamy przetarg na zakup 800 drzew. Jak te drzewa wyglądają pokazywałem na konferencji pra-

sowej i generalnie myślę, że będzie to duży efekt dla miasta Chojnice. 

Jeżeli chodzi o środki finansowe, dużo mówiło się o podwyżce dla nauczycieli. Otrzymaliśmy 

zwiększoną subwencję oświatową subwencji ogólnej o 9.719.000 zł. Kwota wydaje się duża.  

I otrzymaliśmy jeszcze dodatkowo na część rozwojową subwencji ogólnej 2.373.000 zł. Ale po 

pierwszych wyliczeniach, które w tej chwili przeprowadziliśmy, to ta kwota nie wystarczy na 

podwyżki, które są dedykowane nauczycielom. Najprawdopodobniej tej części rozwojowej nie 

będziemy mieć, oświata ją wchłonie i to jest zła wiadomość, tak nie powinno być. Zawsze będę 
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krytykował, kto by w Polsce nie rządził, to uważam, że jak się podejmuje decyzję, żeby komuś 

dać, to trzeba dać też na to środki, bo nam generalnie dochody, czy przychody z PIT-u raczej 

maleją, a nie rosną. 

I na koniec dwa tematy. Proszę Państwa, w Chojnicach obywatele Chojnic, to są obywatele, któ-

rzy są zameldowani i są obywatele, którzy zamieszkują. Ja, obywateli zamieszkujących i zamel-

dowanych traktuję tak samo, ale w związku z tym, że są wybory i nie jest to żadna akcja  

z mojej strony, bo każdemu ugrupowaniu, każdemu komitetowi powinno zależeć na jak najwyż-

szej frekwencji, to postanowiłem, że dotrzemy do osób, które zamieszkują, a nie są zameldowane. 

Jeżeli te osoby pójdą głosować w wyborach, to nie znajdą siebie na listach wyborczych do głoso-

wania, ponieważ nie są zameldowane. Żeby być na listach, to trzeba złożyć wniosek o ujęcie w 

stałym obwodzie do głosowania. Mam tutaj takie ulotki, które będę kolportował w mieście i 

wśród mieszkańców, przede wszystkim tych nieruchomości, gdzie jest dużo zamieszkujących a 

nie zameldowanych. W budynkach, które oddała do użytku firma Urbaniak Inwestycje to około 

40% mieszkań, to są mieszkania, w których są rodziny zameldowane, a 60% to są rodziny, które 

zamieszkują. Niestety osoby, które są właścicielami tych mieszkań i je wynajmują często nie go-

dzą się na to, żeby te rodziny, którym wynajmują, się meldowały, bo to może być jakiś problem. 

Urząd Skarbowy to rozstrzygnął w prosty sposób – jak składasz PIT-a, to pisz prawdę, gdzie 

zamieszkujesz. Ale wybory powodują, że osoby chcące zagłosować muszą umiejscowić się w 

obwodzie do głosowania. I to dotyczy: osób, które mieszkają na stałe w Chojnicach, ale nie są 

zameldowane na pobyt stały, przebywają na stałe w Chojnicach, ale nigdzie nie zamieszkują – to 

są osoby bezdomne, mieszkasz na stałe w Chojnicach, ale pod innym adresem niż jesteś zamel-

dowany na pobyt stały, jesteś obywatelem państwa członkowskiego Unii Europejskiej, a nie jesteś 

obywatelem polskim i mieszkasz na stałe w Chojnicach. Dokumenty można złożyć osobiście, za 

pośrednictwem poczty, przez internet, jeżeli masz podpis zaufany, czy profil zaufany. Biuro Po-

dawcze będzie dysponowało tymi ulotkami i wnioskami, bo są konkretne wnioski. Jeżeli miesz-

kańcy zadzwonią i powiedzą, że chcą złożyć osobiście, ale nie mogą do 15.00, czy do 16.00 we 

wtorek, uruchomimy dyżury w Biurze Podawczym nawet do godziny 20.00. Nie ma żadnego 

problemu. Tak więc, ja te ulotki Państwu rozdam za chwilę, w swoich środowiskach też zaape-

lujcie o to, żeby osoby po prostu się zaktywizowały i chciały głosować. Powinniśmy wszyscy 

dbać o to, żeby frekwencja była jak najwyższa. 

I na koniec uchwała, która wywołała dużo kontrowersji, nie medialnych, tylko właściwie inter-

netowych. Mam tutaj na myśli uchwałę w sprawie aktualności Studium uwarunkowań i kierun-

ków zagospodarowania przestrzennego oraz planów miejscowych. Nieporozumienie, które się 

pojawiło w publikacji Inicjatywy Mieszkańców Ochrony Lasku, bierze się ze złej interpretacji, w 

mojej ocenie, Pani […] dwóch oznaczeń graficznych. Mamy na stronie dziewięćdziesiątej pierw-

szej miejscowe plany zagospodarowania przestrzennego terenów w trakcie sporządzania i tam nie 

ma Lasku Miejskiego i mamy na stronie dziewięćdziesiątej drugiej obszary objęte przystąpieniem 

do sporządzania MPZP na terenie miasta Chojnice. No chcąc pisać prawdę musiałem pokazać, że 

też przystąpiliśmy do tego planu, ale działania związane z tym planem są zawieszone. Przy takiej 

interpretacji zostałem oskarżony o to, że chcę dalej sprzedać Lasek Miejski. Tłumaczyłem deli-

katnie, że żeby coś sprzedać, to musi być uchwała Rady Miejskiej. Są tutaj oskarżenia, że odlesi-

łem. Nie odlesiłem, jest tylko decyzja o odlesieniu marszałka, ale odlesienie następuje wtedy, 

kiedy Rada Miejska przyjmuje plan miejscowy. My tego planu nie procedujemy. Nie ma żadnego 

problemu. Jest również zarzut, że ja zignorowałem całkowicie mieszkańców i organizację, tak 

pisze Pani […]. Nie zignorowałem, ponieważ po protestach mieszkańców, na mój wniosek Rada 

Miejska zdjęła procedowanie tego planu miejscowego. Więc zrobiłem wszystko, co mogłem zro-

bić. Natomiast w obrocie prawnym te decyzje marszałka są, ale one nie mają żadnej mocy praw-

nej. Nikt zdroworozsądkowo myślący, nie będzie tutaj protestował. Z przykrością również zau-

ważam… Bo jeżeli jedna osoba prowadzi tę stronę Inicjatywa Mieszkańców Ochrony Lasku, to 

ja zawsze podkreślałem, że bardzo chętnie będę prowadził dialog z ekologami, ale ten dialog nie 

może mieć zabarwień politycznych, a tutaj ten tytuł – Inicjatywa Mieszkańców popiera konkretną 

kandydaturę, nie moją, dodam, na stanowisko burmistrza. I to jest dowód na to, o czym mówiłem 

wielokrotnie, że jest to jednak działanie polityczne. Bo tu jest zapis na portalu, że 7 kwietnia 
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wybieramy radnych i panią burmistrz, mówiąc krótko. Więc tutaj obnażam tę sytuację, żeby było 

wszystko do końca jasne między nami. Dziękuję za uwagę. 

Przewodniczący Antoni Szlanga – dziękuję bardzo, Panie Burmistrzu. Bardzo proszę, czy są pyta-

nia do Pana Burmistrza? Pan Marek Szank.  

− Radny Marek Szank – Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, ja mam takie pytanie związane 

z tą pracą między sesjami. Otóż na ostatniej sesji Rady Miejskiej zadałem takie pytanie  

i poruszyłem temat poprawy komunikacji między osiedlami, szczególnie dotyczy to mieszkań-

ców osiedli Hallera, Bursztynowe, umożliwienia tym mieszkańcom dojazdu do pracy. I myśla-

łem, że otrzymam jakieś informacje z tym związane, jaki jest ciąg zdarzeń. Problem, który zgłosili 

do mnie mieszkańcy nagłośnił w swojej publikacji, na łamach Chojnice.com, Pan Jerzy Erdmann 

i wtedy rozdzwoniły się dopiero telefony, Panie Burmistrzu. Ja, Panu Erdmannowi dziękuję za 

nagłośnienie tej sprawy, ponieważ mieszkańcy zaczęli zadawać konkretne pytania. W związku z 

tym, że zostałem niejako upoważniony do tego, żeby zabrać głos w ich imieniu, zwracam się do 

Pana z prośbą, aby umożliwić takie spotkanie, celem wyjaśnienia tej sprawy  

i rozwiązania tego problemu komunikacyjnego, ponieważ są osoby, które chciały zbierać pod-

pisy, zorganizować i przyjść do Pana z taką petycją. Ja uważam, że nie jest to najlepsze rozwią-

zanie. Uważam, że najlepszym rozwiązaniem byłoby spotkanie Pani Przewodniczącej z radą osie-

dla, Pana Burmistrza, ewentualnie Pana Prezesa MZK i po prostu załatwienie tej sprawy. W ob-

liczu tego remontu, który będzie też dotyczył ul. Ceynowy, myślę, że jest to zasadne i prosiłbym 

o przemyślenie tego tematu, w imieniu mieszkańców tychże osiedli, o których przed chwilą wspo-

mniałem. Ja przypominam, że my tam niedawno przeprowadzaliśmy remont dróg, które miały 

ułatwić tym mieszkańcom dojazd, a nie utrudnić. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Antoni Szlanga – bardzo proszę, Panie Burmistrzu 

− Burmistrz Arseniusz Finster – zawsze warto rozmawiać i kilka przykładów takich. Jest  

w Chojnicach rodzina wielodzietna... Podaje przykłady, żeby łatwiej było zrozumieć też tutaj 

Państwu, jest rodzina wielodzietna, jest sześcioro dzieci,szóstej dziecko niestety niepełnosprawne 

i rodzina ma trudne warunki mieszkaniowe. Podjąłem dialog z tą rodziną, nawet udzieliłem wy-

wiadu do jednego z mediów, to chyba Radiu Weekend, że Miasto Chojnice na pewno przydzieli 

mieszkanie i cały czas szukaliśmy mieszkania takiego powiedzmy 80 m, 90 m. Takiego mieszka-

nia w tej chwili nie mamy. Odbyłem rozmowę z tą rodziną trzy tygodnie temu i zadeklarowałem, 

że bez kolejki otrzymają mieszkanie w nowym budynku komunalnym o powierzchni 65 m. To 

jest niewystarczające dla tak dużej rodziny, ale te 65 m mogę zadeklarować. No, niestety hejt 

wylał się na mnie, ile tych wtorków było, ile czasu minęło, że się nie spotykam i tak dalej. Odpo-

wiedziałem delikatnie, że trzy tygodnie temu Państwo, nazwiska nie będę podawał, byli, temat 

jest załatwiony, są wpisani. 

Przykład masztu telefonii komórkowej w hospicjum, tak. No, tłumaczyłem i przecież to jest zu-

pełnie logiczne, Rada Miejska wywołała plan miejscowy, plan miejscowy jest opublikowany  

i ten plan miejscowy powoduje, że masztu nie będzie. No, ale i tak niektórzy tego nie rozumieją 

i prowadzą kampanię medialną, że protestują do SKO. SKO już nie ma o czym dyskutować, po-

nieważ nie ma warunków zabudowy, tylko jest plan miejscowy, który jest aktem wyższego rzędu. 

Jak chodzi o autobusy, to ja tutaj też, że tak powiem, nie leniuchowałem i jestem w końcowej 

fazie podpisania porozumienia z firmą Pana Urbaniaka i jeżeli Państwo dzisiaj podejmiecie de-

cyzję o zakupie płyt betonowych, to będziemy układać ul. Żeglarską i wtedy nie ma problemu 

braku nawrotki, nie ma tego argumentu, o którym mówił MZK, że nie ma nawrotki, tylko po 

prostu... Jaki sens był budowania nawrotki, jak wiemy, że musimy zbudować Żeglarską. I teraz 

uważam, że do jesieni my tę Żeglarską zbudujemy i skomunikowanie może być pełne. Natomiast 

być może zrobiliśmy w tej inwestycji jeden błąd, ale tu trzeba było wybrać. Wyniesione skrzyżo-

wania, autobusy mają zawieszenia pneumatyczno-hydrauliczne i to jest pewien problem dla au-

tobusów, te wyniesione skrzyżowania, ale uważam, że jeżeli kierowca pojedzie wolniej  
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i lekko, to też spokojnie te dwa wyniesienia... Niestety są dwa na tej linii do osiedla Pogodnego. 

Tak więc, jeżeli Pan radny ma kontakt, zapraszam, jestem codziennie w ratuszu, nie trzeba się 

umawiać przez sekretarkę, wystarczy telefon, wskażemy sobie godzinę i porozmawiamy. Tak 

więc umowa z firmą Urbaniak otwiera nam skomunikowanie Żeglarskiej przez ul. Rzepakową  

i przez osiedle Pogodne, natomiast tych skrzyżowań wyniesionych nie będę zwijał, bo one są po 

to, żeby było bezpiecznie na osiedlu i jestem przekonany, że autobusy mogą też te skrzyżowania 

pokonać. Natomiast będzie problem, który trzeba rozwiązać i myślę, że jakoś te autobusy muszą 

nawrócić, bo jak będzie Ceynowy modernizowana, tam powstaną też zatoki autobusowe, ale  

w czasie modernizacji, to to nie będzie działać, gdzieś musimy te przystanki umiejscowić i Pan 

prezes MZK z dyrektorem Wydziału Komunalnego nad tym pracują. I to też jest temat do roz-

mowy z mieszkańcami. Dodam tylko, że też mieszkańcy do mnie dzwonią, też na ten temat roz-

mawiamy, uważają, z osiedla Pogodnego, że jest za duża odległość do ul. Ceynowy, to co Pan 

radny podnosił i też będziemy ten temat rozwiązywać. To są takie przykłady z życia, gdzie trzeba 

optymalizować działania nasze, żeby mieszkańcy byli z tego zadowoleni. Dziękuję. 

Przewodniczący Antoni Szlanga – proszę bardzo, Pan radny Szank. 

− Radny Marek Szank – jeżeli można, Panie Burmistrzu. Jest osoba, która chętnie przyjdzie  

i porozmawia w tym temacie, ponieważ będzie reprezentowała mieszkańców. Jeżeli nie możemy 

zrobić tego spotkania, to będę obecny z osobą, która reprezentuje mieszkańców i wtedy to uzgod-

nimy. 

Mam jeszcze jedno pytanie, otóż dotyczy to też... Ja przepraszam, bo takie tematy komunikacyjne, 

dotyczy to mieszkańców Metalowca. Pan w swojej wypowiedzi mówił o tych drogach grunto-

wych, ale też w informacji, która jest w mediach cytowana, mówi Pan, że wykluczamy Metalo-

wiec. Otóż chciałbym powiedzieć, żeby Pan powiedział, dlaczego. Ja domyślam się, że będzie 

tam prowadzona inwestycja, ale mieszkańcy, tak jak mówiłem już w ubiegłym miesiącu, niepo-

koją się, że to przesunięcie tych środków z KPO może potrwać i wiem, że dobrze byłoby, gdyby 

Pan to powiedział i w tych mediach, o których tutaj wspomniałem, też było to zapisane, że myśli 

Pan o Metalowcu, że będzie to zrobione, ale w związku z tym, że planowana i realizowana będzie 

ta inwestycja nie ma w tej chwili takiej możliwości, żeby ten gruz tam wysypywać. Aczkolwiek 

uważam, że równiarka jak najbardziej, jak najbardziej, bo warunki są po prostu skandaliczne. 

Ostatnia uwaga jeszcze, Panie Burmistrzu, techniczna, bo Pan tam jeździ dwa razy dziennie. To 

jest uwaga, którą przekazują mi kierowcy autobusów. Kiedy i czy jest możliwość sfrezowania 

tych ostrych progów, które znajdują się przy rondzie na ul. Bytowskiej? Powiedział Pan przed 

chwilą, że wraca firma… No, to jest sytuacja... 

Przewodniczący Antoni Szlanga – bardzo proszę, Panie Burmistrzu. 

− Burmistrz Arseniusz Finster – jeżdżę tamtędy kilka razy dziennie. Jeżeli położą warstwę ście-

ralną, to nie ma problemu z tymi progami, bo tam po zimie, w tej chwili, jak jest warstwa ścieralna 

starej Bytowskiej i warstwa nośna obrębu ronda, są rzeczywiście takie uskoki. No, zrobią, to. 

Uporali się w tej chwili, Marbruk się uporał z 212 od Wolności do skrzyżowania na Charzykowy, 

jest już warstwa ścieralna na całej długości, trwa umacnianie poboczy. 
Natomiast, jeżeli chodzi o Metalowca. Proszę Państwa, ja dla Metalowca mam czyste sumienie, 

nawet w TVN-ie byłem z Metalowcem, mówiąc o KPO. Nie mówiłem o niczym innym w mieście 

i prośba, żebyście z tym dotarli do mieszkańców. Tylko mówiłem o Metalowcu, że moim marze-

niem jest złapanie 30 mln z KPO i zrobienie tego osiedla. Lataliśmy tam dronami, pokazywaliśmy 

w telewizji ogólnopolskiej. Nie udało się, ale też nie będę płakał, bo dostaliśmy z tego, z tych 

pieniędzy, które jeszcze poprzedni rząd przydzielał, dostaliśmy 10 mln zł, razem 12 – na Gru-

nowo, Obrońców Chojnic i coś tam jeszcze. No, ale mieszkańcy Metalowca powiedzą – a co mnie 

to obchodzi, my chcemy mieć zrobiony Metalowiec. No, tak też można spojrzeć, natomiast my 

w ramach teraz naprawy dróg też wejdziemy na Metalowiec, tylko nie będziemy robić tak mocno, 

jak na innych drogach, które będą czekały, które na pewno będą czekały jeszcze kilka lat. Bo nie 
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ma sensu na Metalowcu wysypywać, na alejkach pieszo-jezdnych dziesięć centymetrów, tylko 

musimy je, tak jak Pan mówi, wyrównać, a tam, gdzie są największe zastoiny, czy największe 

ubytki, tam zasypać tłuczniem, czyli gruzu nie sypiemy, sypiemy tłuczeń. I na Metalowcu też 

taka akcja będzie prowadzona, ale po wykonaniu dróg gruntowych, tych, które nie są zaplano-

wane w tej chwili do bieżącej realizacji. Natomiast chcę powiedzieć na koniec, że jeżeli będę miał 

zaszczyt odpowiadać za tę inwestycję, to Metalowiec, to będzie jedna z najtrudniejszych inwe-

stycji, najbardziej uciążliwych dla mieszkańców. Ja wiem, że oni są gotowi na te wyrzeczenia, 

żeby tylko się sytuacja poprawiła, tak, bo tam właściwie, w tej kadencji zrobiliśmy tylko plac 

zabaw. To jest jakaś taka rękojmia tego, że chcemy... Proszę? I gaz, no ale to nie my gaz. Tak że 

plac zabaw jest, ale teraz musimy pójść dalej i ręczę słowem honoru, że kto by tu nie był burmi-

strzem, to Metalowca będzie robił, bo mamy gotowe projekty, mamy możliwości sięgania do 

KPO. Chyba, że z KPO rzeczywiście będziemy tylko zajmować się klimatem, czy innymi rze-

czami, to wtedy tych środków zabraknie. Ale nie chcę wróżyć, zobaczymy co będzie. Metalowiec 

jest na pierwszym miejscu. 

Przewodniczący Antoni Szlanga – dziękuję bardzo, Panie Burmistrzu. Panie Marku, wystarczy? 

− Radny Marek Szank – chciałbym powiedzieć, że osoby, które zwracają się do mnie z tą prośbą, 

zastanawiają się nad tym – kiedy i jak rozpocząć budowę? Udostępniliśmy ten teren pod budowę 

i jeżeli ktoś zwleka z budową, to tylko dlatego, bo boi się, że w pewnym momencie, tak jak weszli 

panowie z inwestycją pod tytułem gaz, może ten ktoś, kto rozpoczął swoją inwestycję pod tytułem 

budowa, nie mieć możliwości dowozu odpowiedniego sprzętu. 

Przewodniczący Antoni Szlanga – bardzo proszę, Panie Burmistrzu. 

− Burmistrz Arseniusz Finster – my oczywiście uprzedzimy mieszkańców i to nie będzie tak, że 

będą pieniądze z KPO, a my za dwa tygodnie rozpoczniemy inwestycje, to będzie trwało na 

pewno kilka miesięcy. Natomiast udało nam się przezwyciężyć problem, który nam rósł – na 

osiedlu Bajkowym nie ma wodociągu i w tej chwili Miejskie Wodociągi będą za kwotę prawie 

1.800.000 zł, jak to się mówi kolokwialnie, ciągnąć wodociąg od Karolewa do Bajkowego, przy 

granicy Metalowca i na ulicy Bajkowej. Czyli tutaj ten problem braku wody zostanie rozstrzy-

gnięty. Natomiast jest inny problem, z którym się stykają mieszkańcy Metalowca i przypadkowo 

ja też, tam, gdzie mieszkam, braku kanalizacji sanitarnej. Czyli to pompowanie tych szamb jest 

uciążliwe, bo szambowozy wjeżdżając na te miękkie w tej chwili alejki, powodują ich degradację, 

a utrzymanie kanalizacji sanitarnej z szamba jest, śmiem twierdzić, dwa razy droższe niż przyłą-

czenie się, niż posiadanie możliwości przyłączenia się do instalacji kanalizacji sanitarnej. To jest 

podstawowy problem, który musimy rozwiązać. Mieszkańcy muszą mieć świadomość, że mu-

simy wykonać kanalizację deszczową, kanalizację sanitarną, poprawić wodociąg, który już prze-

jęliśmy, zbudować kanały teletechniczne, żeby nie było takiej sytuacji, jak Państwo macie w tej 

chwili na naszych nowych chodnikach, nowych ulicach, co parę metrów ktoś wykopuje, mówiąc 

kolokwialnie, dziurę, czyli otwór i przepycha kable i z powrotem kładzie te chodniki. To po prostu 

powoduje wzrost ciśnienia do takiego prawie wylewowego. To nie jest normalne, dlatego musimy 

mądrze zainwestować, żeby to zrobić raz i porządnie. Natomiast ci, którzy chcą budować, to po-

winni przede wszystkim zadbać o to, żeby na swoje działki wykonać przyłącza tych mediów, 

które chcą, bo jak już zrobimy na gotowo pieszo-jezdnie, a potem ktoś będzie sobie wykonywał 

przyłącze, to się pojawi problem w użytkowaniu. Od razu to wszystko będzie wyglądało bardzo 

niedobrze. Niestety, administracyjnie nie mam prawa przymusu.  

W momencie, kiedy budujemy na osiedlu drogę utwardzoną, nie mam prawa przymusu do tych, 

którzy mają puste działki – wykonaj przyłącze wodociągowe, sanitarne, elektryczne, itd. Nie ma 

tego przymusu. W innych krajach Unii Europejskiej jest. Jak masz działkę, to bądź odpowie-

dzialny za tę działkę, wykonaj sobie przyłącza, wtedy można na gotowo budować drogę. Prze-

jedzcie się Państwo na osiedle Asnyka, nowe drogi, zrobione kilka lat temu, wszystko już jest 

połatane i tak dalej, i tak dalej. To samo dotyczy innych osiedli i nad tym powinniśmy tutaj boleć. 
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Ale to jest wyzwanie na przyszłą kadencję. Proszę Państwa, z Metalowcem jest taka historia. Z 

jednej strony mogliśmy się zgodzić na to, żeby tam powstało osiedle domków jednorodzinnych, 

z drugiej strony nie musieliśmy. Nie mogliśmy zamknąć oczu i powiedzieć – Państwo chcecie 

mieszkać, to sobie mieszkajcie, tak jak mieszkają na Kolejarzu, tak jak mieszkają na innych ogro-

dach. Ja chcąc, że tak mówię kolokwialnie, nieba przychylić mieszkańcom, zgodziłem się, żeby 

tam powstało osiedle. I ten problem powstał w momencie tej zgody. I jeżeli jest osiedle, naszym 

obowiązkiem jest zainwestować. I tu uspokajam, nie chodzi o wybory, tylko chodzi o to, że gdyby 

były pieniądze z KPO, inwestycja już by trwała. Dziękuję. 

Przewodniczący Antoni Szlanga – dziękuję bardzo, Panie Burmistrzu. Bardzo proszę, Pan Zdzisław 

Januszewski. 

− Radny Zdzisław Januszewski – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, pragnę podziękować za 

umieszczenie godła na pomniku Pomordowanych Nauczycieli. Pragnę podziękować szczególnie 

Panu Burmistrzowi, Wysokiej Radzie, Komisji Kultury i Sportu, a szczególnie Panu Markowi 

Szankowi za wsparcie tej inicjatywy i skuteczną realizację. Po pomniku godła, pomniku koleja-

rza, to jest ostatni pomnik, którym należało się zająć i cieszę się, że nastąpiło to w tej... Praktycz-

nie nastąpiło to w tej kadencji, bardzo dziękuję. 

Następną sprawę, którą chciałem podnieść, to 800 drzew, które planujemy zakupić. Pragnę zwró-

cić uwagę Pana Burmistrza na Lasek Miejski. Właśnie wycięto w nim, niezgodnie z arborystyką, 

drzewa z alei, które powinno było się postawić jako świadków historii, świadków. Otóż powinno 

się je ścinać na wysokości 4, 6 lub 8 m, w zależności od warunków bezpieczeństwa, dlatego, że 

tam, podczas rozpadu tych drzew, tworzy się nowe życie, no biocenoza. A przecież nie zależy 

nam na ekonomicznym wykorzystaniu tych drzew. W związku z tym na przyszłość bardzo proszę, 

aby wziąć pod uwagę właśnie zagadnienie arborystyki. Szanowni Państwo, wycięto tam również 

inne drzewa w tym tygodniu, tak że uważam, że te 800 drzew powinno znaleźć się i być zasadzo-

nych w lasku, ponieważ pozostawianie pustych drzew po wywrotach, wycinkach jest właśnie 

niezgodne z prowadzeniem lasu. Drzewa nasadzać się powinno najpóźniej w rok po usunięciu 

drzewa. Tak że widzę, że tam jest największy problem i tam te drzewa będą najbardziej potrzebne. 

Nie było tam dawno nasadzeń. Nie wiem, jak jest realizowany plan nasadzeń drzew, bo w efekcie 

efektów nie widać tych nasadzeń. Bardzo proszę o zwrócenie na to uwagi. Dziękuję. 

Przewodniczący Antoni Szlanga – bardzo proszę, Panie Burmistrzu. 

− Burmistrz Arseniusz Finster – te wycinki, czy przycinki, które w tej chwili są realizowane  

w Lasku Miejskim, są realizowane w trybie nakazowym. Bo to Nadleśnictwo swoją decyzją  

i planem, który podpisało, powoduje, że my pod nadzorem Nadleśnictwa to wykonujemy. Też 

miałem sygnały od mieszkanki, pani dzwoni do mnie – Panie Burmistrzu, wycinacie jakieś 

drzewa. Poprosiłem pana ogrodnika miejskiego pokazał, wytłumaczył, no, dobrze, robimy. Na-

tomiast mówił Pan radny, że nie widzi efektów. Zapraszam, przy zbiorniku Sobierajczyka już jest 

kilkaset drzew...  

− Radny Zdzisław Januszewski – mówimy o Lasku. 

− Burmistrz Arseniusz Finster – o Lasku. Teraz tak, te przecinki, bo ja też zapytałem o to, są 

między innymi po to robione, żeby inne drzewa mogły się rozwijać. Ja nie znam się na tym, nie 

chcę wchodzić w jakąś polemikę, ale możemy się spotkać w łonie Komisji Ochrony Środowiska, 

zaprosić pana nadleśniczego, żeby nam wyjaśnił, czy w miejscu, gdzie drzewo zostaje wycięte 

poprzez pielęgnację obszaru Lasku, powinniśmy wsadzać inne drzewo, czy wycinamy to drzewo 

dlatego, że było chore, spróchniałe, albo zagrażało innym drzewom w rozwoju tych innych 

drzew? Przecież jak sadzimy las, to sadzimy dużo sadzonek obok siebie, potem, po kilkunastu 

latach, część tych drzew wycinamy po to, żeby stworzyć możliwość. To jest tak, jak ktoś sobie 

wsadzi tuję jedną przy drugiej, no to z czasem one przestają rosnąć wszerz, no bo rosną wzdłuż. 

No, myślę, że to jest temat na komisję, natomiast te 800 drzew, to my tutaj wciągniemy bardzo 
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szybko, mówiąc kolokwialnie, i posadzimy w różnych miejscach, jeżeli trzeba będzie to i w Lasku 

Miejskim, natomiast zobaczymy jak będzie przetarg wyglądał. Ustawa o zamówieniach publicz-

nych jest taka jaka jest, my nie możemy dzielić zamówienia i musimy kupić cały ten materiał 

nasadzeniowy z jednej szkółki. Teraz pytanie, czy szkółki będą miały tyle drzew miododajnych, 

a uparliśmy się, że chcemy kupować duże drzewa. Tak jak Państwo widzieliście w internecie, to 

jest drzewo, które ma 2 – 2,5 m wysokości, ma konkretną objętość, znaczy obwód, przepraszam, 

pnia, który się zwiększy po 2 latach. Efekt jest fajnie widoczny na ulicy Towarowej, gdzie rósł 

jesion, który umarł, też pewnie ze względu na inwestycję tam prowadzoną, już go nie ma. Ale 

wsadziliśmy drzewo, które pięknie rośnie i za 10 lat to będzie potężne drzewo, bo nie oszukiwa-

liśmy się z bryłą korzeniową. Oczywiście była od razu krytyka, że drzewo kosztuje 380 zł, nie-

bywałe, tyle pieniędzy. I bardzo fajnie zachował się pewien pan, który zamieścił ofertę takich 

samych drzew z marketów – 700 zł sztuka. Tak że to sytuacja jest... Ludzie myślą, że można za 

5 – 6 zł kupić sadzonkę taką małą, to będziemy czekać 15 lat, żeby ona wyrosła do takiego po-

ziomu drzewa, jakie pokazywałem na konferencji prasowej. Dlatego warto zainwestować te pie-

niądze i kupić porządne drzewa, które na pewno się utrzymają. Notabene będziemy sadzić też 

kilkadziesiąt drzew na osiedlu Metalowiec przy placu zabaw. Zapraszam Pana radnego, będziemy 

wspólnie działać. 

Przewodniczący Antoni Szlanga – bardzo proszę, Pan radny Januszewski. 

− Radny Zdzisław Januszewski – Panie Burmistrzu, ja nie kwestionuję wycinki drzew w Lasku 

Miejskim, ja tylko wskazuję na to, że przyroda nie lubi próżni i nie toleruje próżni. Nawet na 

pustyni, gdy upadnie jakiś liść tworzy się nowy ekosystem, w tym, to drzewo, które zostanie 

przycięte na wysokość, w zależności od bezpieczeństwa, bo to się w sumie rzeczy przewróci kie-

dyś, tworzy nowe życie, tworzy nowy ekosystem i to jest niezwykle ważne i niedoceniane.  

I o tym tylko chciałem powiedzieć. 

Przewodniczący Antoni Szlanga – bardzo proszę, Pan Bartosz Bluma. 

− Radny Bartosz Bluma – dziękuję, Panie Przewodniczący. Panie Burmistrzu, ja również w kon-

tekście tych 800 drzew, ale już z innym tematem. Chodzi o to, czy już mamy informacje, gdzie 

one zostaną dokładnie posadzone, czy jest możliwość, żeby mieszkańcy, samorządy mieszkań-

ców osiedla jeszcze zgłaszały? Jeżeli tak, to do kiedy te lokalizacje, na których mogłyby się te 

drzewa pojawić? Bo faktycznie duże drzewa, wiadomo, one będą robiły efekt wizualny, natomiast 

fakt faktem te potrzeby są, myślę że, dużo większe, niż te 800 drzew. Ale pytanie, jeżeli tak, to 

do kiedy, w jaki sposób mogą zgłaszać i osoby fizyczne, i samorządy mieszkańców osiedla takie 

propozycje tych miejsc nasadzeń? Dziękuję. 

− Burmistrz Arseniusz Finster – oczywiście, że mogą zgłaszać drogą mailową albo telefonem 

wprost do mnie, albo do ogrodnika miejskiego. Będziemy reagować na te lokalizacje, które 

mieszkańcy wskażą, będziemy je analizować, czy one są zgodne, nie tyle z jakimś planem miej-

scowym, czyli czy są realne w kontekście rozwoju tych drzew. Ja wiem, że… Chciałbym posadzić 

8000 drzew, a nie 800, ale 800 ma kosztować 300 tys. a 8000 kosztowałoby dziesięć razy więcej. 

Sadźmy po 800 drzew co roku, no to będzie jakiś konkretny efekt dla mieszkańców naszego mia-

sta. 

Przewodniczący Antoni Szlanga – bardzo proszę, Pan Stanisław Kowalik się zgłaszał. 

− Radny Stanisław Kowalik – rozmawiałem osobiście z Panem Waldemarem Spychalskim  

i powiedział jednoznacznie – w tej chwili można składać po prostu oferty w różnych miejscach 

miasta, natomiast zapotrzebowanie jakie będzie po wygranym przetargu będzie określało,  

w których miejscach najbardziej newralgicznych, które trzeba jeszcze dosadzić. Natomiast do-

datkowo jeszcze Pan ogrodnik będzie również tutaj pod kątem fachowości, czy rzeczywiście  
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w tych miejscach należy sadzić te drzewa. Ale wniosek jest taki, iż mieszkańcy mają decydować 

o tym, w którym miejscu ewentualnie te drzewa będą dosadzane. 

Przewodniczący Antoni Szlanga – bardzo proszę, Pan Burmistrz. 

− Burmistrz Arseniusz Finster – często niestety sami powodujemy jakiś taki niepokój i to niepo-

trzebnie. Na przykład Inicjatywa Mieszkańców Ochrony Lasku protestuje przeciwko wycince 

drzew przy ul. Ceynowy, wycince drzew, w ramach inwestycji, którą Starostwo będzie prowa-

dziło. Osobiście się zapytałem, będzie wycięte tylko jedno drzewo, czyli projekt jest dobrze zro-

biony, chronimy te drzewa, które tam rosną. Więc apeluję do tych osób, które no chcą być me-

dialne, że taką informację trzeba sprawdzić. Do tego nieporozumienia by nie doszło, gdyby ktoś 

przyszedł albo zadzwonił, bo to jest kwestia interpretacji. Tylko jak można było powiedzieć, że 

burmistrz sprzedaje, jeżeli tutaj tego nie ma, a tutaj są plany wywołane, to nie znaczy procedo-

wane, objęte, to nie znaczy realizowane, tak, na tej zasadzie. Tak że prośba o współpracę, prośba 

o dialog i będzie wszystko w najlepszym porządku. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Antoni Szlanga – bardzo proszę, Pan radny Szank. 

− Radny Marek Szank – Panie Burmistrzu, wracając do tego zaproszenia na Metalowiec – plac 

zabaw. Chciałem poinformować, że ja tam dosyć dużo czasu spędzam i ten plac zabaw usytuow-

any jest właśnie między wysokimi drzewami. Tam nie ma takiej potrzeby, żeby drzewa posadzić, 

być może w pobliżu, bo ja nie chcę negować tej inicjatywy na Metalowcu ogólnie, ale przy placu 

zabaw, czy na placu zabaw, to raczej nie. Dziękuję bardzo. 

− Burmistrz Arseniusz Finster – już nie chcę się przeciągać z Panem, to nie o to chodzi. Ja nie 

wymyśliłem sobie 15 drzew na Metalowcu, tylko sygnał pochodzi od mieszkańców, że chcą po-

sadzić 15 drzew i powiedzieli – przy placu zabaw. Zobaczymy, jeżeli rosną duże drzewa, które 

dają cień, a małe nie będą rosły, to wsadzimy je gdzie indziej. Dialog, dialog i jeszcze raz dialog. 

Przewodniczący Antoni Szlanga – bardzo proszę, Pan Bartosz Bluma. 

− Radny Bartosz Bluma – ja tak krótko jeszcze do tych drzew. Pytanie, w jakim terminie mają 

być te nasadzenia realizowane i do kiedy mogą mieszkańcy zgłaszać? Bo to jest kluczowe. Mamy 

wiosnę i okres sadzenia drzew jest jak najwcześniej wiosną, więc jeżeli przetarg nie został jeszcze 

w ogóle rozpisany, to pytanie – do kiedy chcemy go zrealizować? Dziękuję. 

− Burmistrz Arseniusz Finster – harmonogram jest taki. Państwo, jako Rada Miejska, podejmie-

cie dzisiaj decyzję o środkach. My ogłaszamy przetarg za kilka dni. Myślę, że mieszkańcy po-

winni zgłaszać swoje opcje mniej więcej do 20 marca, 30 marca. Kupujemy drzewa w donicach, 

czyli możemy je sadzić w czasie nieograniczonym. Nawet możemy je sadzić w lipcu, czy w sierp-

niu. Grunt żeby je podlewać wtedy, kiedy są na surowo wsadzone, że tak powiem. Bo dostawa 

też będzie...Wyobraźcie sobie Państwo 800 donic, 800 drzew i my tu polegniemy z tym wszyst-

kim, to będzie przychodziło po kilkadziesiąt drzew, sukcesywnie i tam będziemy sadzić. Nad 

wszystkim ma czuwać Pan Waldemar Spichalski. 

Przewodniczący Antoni Szlanga – dziękuję bardzo. Proszę Państwa, ogłaszam dziesięciominutową 

przerwę, spotkamy się po przerwie i będziemy dalej procedować. 

/po przerwie/ 

Ad. 6 
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Przewodniczący Antoni Szlanga – proszę Państwa, kontynuujemy nasze obrady. Jesteśmy  

w punkcie szóstym. Informacja o realizacji uchwał i wniosków podjętych na poprzedniej sesji za-

warta jest oczywiście w biuletynie. 

Ad. 7 

Przewodniczący Antoni Szlanga – kolejny punkt – przedłożenie przez Przewodniczących Komisji 

wniosków i opinii podjętych w okresie międzysesyjnym. Jak zawsze, tradycyjnie rozpoczynamy od 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. Pan Andrzej Gąsiorowski, bardzo proszę. 

− Radny Andrzej Gąsiorowski – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Komisja Rewizyjna od-

była swoje posiedzenie 8 lutego. Na tym posiedzeniu były dwa tematy, które mieliśmy zrealizo-

wać. Pierwsze to było powołanie zespołu kontrolnego do przeprowadzenia kontroli procedury 

wydania warunków zabudowy obiektu mieszkaniowego z lokalami usługowymi dla firmy Górski 

przy ulicy Bankowej w Chojnicach. Zespół został powołany w pełnym składzie i ustalono, że 

termin zrealizowania tej kontroli odbędzie się od 12 do 29 lutego 2024 roku.  

20 lutego odbyło się spotkanie z Panem dyrektorem Waldemarem Gregusem, który przedstawił 

dokumentację, która w tym zakresie została wypracowana w związku z wydaniem decyzji o wa-

runkach zabudowy. Zobowiązaliśmy też Pana dyrektora do przygotowania pełnego harmono-

gramu wydania tych warunków, jak również dokumentów, które mogą być ujawnione i przedsta-

wione komisji. I w tej chwili w przygotowaniu jest protokół z tej kontroli.  

Drugim tematem to było powołanie zespołu kontrolnego do przeprowadzenia kontroli wykonania 

planu sprzedaży mienia komunalnego i dochodów uzyskanych z tego tytułu, realizowanego przez 

Wydział Gospodarowania Nieruchomościami w 2023 roku. Również Komisja Rewizyjna powo-

łała zespół w pełnym składzie komisji. Ustalono, że ta kontrola odbędzie się od 4 do 29 marca. I 

pragnę poinformować członków komisji, że ustaliłem z Panem dyrektorem Marczewskim, że ta 

kontrola odbędzie się 12 marca o godzinie 9.00, tutaj w sali posiedzeń Rady Miejskiej. To były 

jedyne tematy, które realizowaliśmy. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Antoni Szlanga – dziękuję bardzo Panu Przewodniczącemu. Proszę Państwa, od-

było się wspólne posiedzenie Komisji Budżetu i Rynku Pracy oraz Ochrony Środowiska, Gospodarki 

Komunalnej i Mieszkaniowej, które prowadził Pan dzisiejszy solenizant, Pan Kazimierz Jaruszewski. 

Bardzo proszę o złożenie sprawozdania. 

− Radny Kazimierz Jaruszewski – Szanowni Państwo, połączone siły Komisji Budżetu i Rynku 

Pracy oraz Komisji Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej obradowały 

26 lutego. Spoza obu komisji w posiedzeniu uczestniczyli: Pan dr Arseniusz Finster – Burmistrz 

Miasta, Pani Wioletta Szreder – Skarbnik Miasta, Pani Agnieszka Kortas-Koczur – dyrektor 

Ośrodka Profilaktyki Rodzinnej, Pan Jacek Marczewski – dyrektor Wydziału Gospodarowania 

Nieruchomościami, Pani Magdalena Reszczyńska – inspektor w Wydziale Gospodarki Komunal-

nej oraz przedstawiciele mediów – Radia Weekend, portalu „Czas Chojnic” i portalu „Choj-

nice24.pl”. 

Pani Skarbnik przedstawiła aktualne zmiany w budżecie i WPF. Pan Burmistrz odniósł się do 

projektu uchwały w sprawie aktualności Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego oraz planów miejscowych w Chojnicach w latach 2019-23. Pan Burmistrz wyja-

śnił, że na podstawie analizy zamieszczonych, może niezbyt czytelnych, materiałów przekazano 

błędnie medialne informacje. Pan Burmistrz dziś już wcześniej omówił tę kwestię.  

Realizując punkt – analiza i opiniowanie materiału sesyjnego, radni omawiali m.in. sprawy środ-

ków wydatkowanych na promocję samorządu, zakupu elektronicznego depozytora kluczy do 

urzędu, wydatków we Wszechnicy – tutaj chodzi o wykonanie oświetlenia awaryjnego i systemu 

przeciwpożarowego. Dalej, zwiększenia części oświatowej subwencji ogólnej, o czym też już 

dzisiaj na sesji Pan Burmistrz informował. Dalej, nawiązano do montażu wiat przystankowych i 

doświetlenia dwóch przejść dla pieszych. Następnie Pani dyrektor Kortas-Koczur odniosła się do 
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konieczności podniesienia kwot związanych z miejskim programem profilaktycznym  

i budżetem Ośrodka Profilaktyki Rodzinnej.  

Omawiając sprawy bieżące poruszono m.in. tematy sygnalizacji dźwiękowej na przejściach dla 

pieszych, weryfikacji stanu śmietników miejskich na ulicach, urządzeń dla dzieci na placu zabaw 

w Parku 1000-lecia, naprawy dróg gruntowych i uzupełnienia ich kruszywem oraz sprzątania 

Parku 1000-lecia. Szczegółowy przebieg posiedzenia obu komisji przedstawiono w protokole za-

mieszczonym na stronie BIP oraz dostępnym w Biurze Rady Miejskiej. Dziękuję Państwu za 

uwagę. 

Przewodniczący Antoni Szlanga – dziękuję Panu Przewodniczącemu. Bardzo proszę, Pan Marek 

Szank – Przewodniczący Komisji Kultury i Sportu. 

− Radny Marek Szank – Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Koleżanki i Koledzy Radni, 

Pani Skarbnik. Przedstawiam najważniejsze informacje zawarte w protokole z posiedzenia Ko-

misji Kultury i Sportu, które odbyło się w dniu 26 lutego. W zebraniu uczestniczyło 8 radnych. 

Gościliśmy dyrektora Wydziału Planowania Przestrzennego Pana Waldemara Gregusa, a media 

lokalne reprezentowała Pani Anna Zajkowska. Na początku zebrania przedstawiłem porządek 

obrad, który został przyjęty bez zastrzeżeń, a zawierał następujące punkty: analiza i opiniowanie 

materiału sesyjnego i rozpatrywanie spraw bieżących. Materiał sesyjny przyjęliśmy bez zmian do 

wiadomości, jednakże radny Zdzisław Januszewski wniósł uwagę do porządku obrad sesji Rady 

Miejskiej. Zwrócił uwagę na to, aby Burmistrz Miasta, zabierając głos w punkcie dotyczącym 

sprawozdania ze swojej pracy między sesjami, odpowiedział kiedy zrealizuje przegłosowany 

przez Radę Miejską wniosek dotyczący umieszczenia na pomniku korony, mając na uwadze Po-

mnik Pomordowanych Nauczycieli. Zgłaszaliśmy ten wniosek, który, mimo kilku zapewnień, nie 

został dotychczas zrealizowany. Dzisiaj usłyszeliśmy, że wszystko jest na dobrej drodze. W 

związku z tym, że nasze wnioski nie przechodzą na następną kadencję, radny Januszewski popro-

sił, aby Burmistrz Miasta przedstawił dokumenty, jakie wytworzono w celu zrealizowania wnio-

sku rady. Na tę sugestię zareagował Przewodniczący Rady Miejskiej i członek naszej komisji Pan 

Antoni Szlanga, który poinformował radnego Januszewskiego i członków komisji, że wystąpił z 

zapytaniem do Burmistrza Miasta, jak wygląda realizacja wspomnianego projektu. Udostępnił 

radnemu pismo z dnia 16 stycznia, w którym Pani Konserwator Zabytków Miasta Chojnice in-

formuje, że prace projektowe i wykonanie powierzono prof. Tomaszowi Sobiszowi, który wy-

kona zadanie za zgodą Mateusza Smolany, syna projektanta pomnika. Radny Januszewski po 

zapoznaniu się z pismem stwierdził, że jest to informacja, która stanowi ślad dobrej woli. Liczą 

się w tym wypadku też dobre intencje. Zabierając głos w dyskusji nad tematem, który wywołali-

śmy 2 lata temu, podsumowałem, że należy zaufać Burmistrzowi, bo widać, że sprawa nabrała 

odpowiedniego tempa i wkrótce zostanie zrealizowana. 

Następnie, na prośbę Burmistrza, Pani Janina Kosiedowska odczytała oświadczenie dotyczące 

uchwały w sprawie aktualności Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania prze-

strzennego oraz planów miejscowych w mieście Chojnice, po czym ponownie głos zabrał radny 

Januszewski. Zadając pytanie dotyczące obszarów objętych przystąpieniem do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na terenie miasta, zapytał, kto wniósł  

o przystąpienie do tej pracy, ponieważ informacja ta jest jawna, oraz jakie mają być zmiany. We-

dług Pana Januszewskiego w treści zawartej w biuletynie wystarczy punkt, który zawiera infor-

mację, że na tym obszarze, który przedstawia mapka ze strony 92, informacja zdezaktualizowała 

się. Dla wyjaśnienia i doprecyzowania zawartych w uchwale treści zaprosiłem do dyskusji dyrek-

tora Wydziału Planowania Przestrzennego Pana Waldemara Gregusa. Dyrektor Gregus w mery-

toryczny sposób wyjaśniał poszczególne kwestie i omawiał konsekwencje działań przedstawia-

nych przez radnego Januszewskiego. Szczegóły tej dyskusji znajdziecie Państwo  

w protokole, które znajduje się na stronach internetowych Urzędu Miasta. Konkluzją tej wymiany 

zdań i prób przekonania do swojej racji była moja prośba skierowana do Pana radnego, aby sfor-

mułował i przedstawił pod głosowanie swój wniosek, który Państwu przedstawiam – wnoszę, aby 

dookreślić obszary przystąpienia do miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, które 
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zdezaktualizowały się. Wniosek poddałem pod głosowanie członków komisji  

i tak: 1 głosem „za”, przy 5 głosach „przeciw” i 2 „wstrzymujących”, komisja odrzuciła wniosek 

przedstawiony przez radnego. Tym samym zakończyliśmy dyskusję nad zagadnieniem, które z 

pewnością wróci w trakcie dzisiejszych obrad.  

Na zakończenie poinformowałem zebranych o zaproszeniach, które w ostatnim czasie wpłynęły 

na moje ręce: od Pani Violetty Klugowskiej, dotyczące promocji publikacji albumowej oraz od 

organizatorów gali związanej z podsumowaniem Dokonań Roku 2023. Członkom komisji zwró-

ciłem uwagę na pojawiające się przy planowanych, nowych inwestycjach źródła finansowania, 

jakimi są tzw. wolne środki. W trakcie trudnych rozmów przy kształtowaniu tegorocznego bu-

dżetu prosiłem o zwiększenie środków finansowych na zadania kulturalne, a jako źródło finanso-

wania tego przedsięwzięcia wskazywałem właśnie wolne środki, które pojawiają się  

w trakcie roku budżetowego. Ponawiam więc moją prośbę skierowaną do Pana Burmistrza, aby 

dofinansować działania kulturalne w mieście na wzór podobnego ruchu, który wykonaliśmy  

w kierunku sportowców, wykonaliśmy już taki ruch dwukrotnie w ubiegłych latach. Na tym nasze 

zebranie zakończono. Szczegółowy zapis, jak wspomniałem, zainteresowane osoby znajdą na 

stronie internetowej Urzędu Miasta. Dziękuję za uwagę. 

Przewodniczący Antoni Szlanga – dziękuję bardzo. Bardzo proszę, Pan radny Andrzej Plata – Prze-

wodniczący Komisji ds. Społecznych, który tym razem przedstawi również informacje o odbytym 

posiedzeniu Komisji Edukacji ze względu na nieobecność Przewodniczącego Pana Bogdana Kuffla. 

Bardzo proszę, Panie Andrzeju. 

− Radny Andrzej Plata – Panie Przewodniczący, Szanowna Wysoka Rado, Szanowni Państwo. 

Komisja ds. Społecznych odbyła swoje posiedzenie w dniu 26 lutego 2024 roku od godziny 14.30 

do godziny 15.25. Posiedzenie składało się z dwóch punktów: analiza i opiniowanie materiału 

sesyjnego oraz rozpatrywanie spraw bieżących. Spoza komisji w posiedzeniu brali udział: Pani 

Magdalena Wojciechowska – kierownik Schroniska dla Zwierząt w Chojnicach, Pani Natalia Ja-

snoch – zastępca kierownika Schroniska dla Zwierząt w Chojnicach, Pani Elżbieta Szczepańska 

– dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Chojnicach, Pani Agnieszka Kortas-Ko-

czur – dyrektor Ośrodka Profilaktyki Rodzinnej w Chojnicach oraz przedstawiciele mediów. 

Podczas posiedzenia komisja pochyliła się nad materiałami zawartymi w biuletynie sesyjnym  

i pozytywnie rozpatrzyła oraz zaopiniowała następujące projekty uchwał, czyli projekt uchwały 

w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdom-

ności zwierząt na terenie Gminy Miejskiej Chojnice na rok 2024. Zagadnienia odnośnie tego pro-

jektu przedstawiła nam Pani Magdalena Wojciechowska, kierownik Schroniska dla Zwierząt w 

Chojnicach. Następnie przyglądaliśmy się projektowi uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miej-

skiej w Chojnicach w sprawie uchwalenia Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązania Pro-

blemu Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii, gdzie przedłożyła nam odnośnie zagad-

nienia tego problemu Pani dyrektor Ośrodka Profilaktyki Rodzinnej Pani Agnieszka Kortas-Ko-

czur. Następnie projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Placówki Wsparcia 

Dziennego na terenie Gminy Miejskiej w Chojnicach, projekt uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie utworzenia Punktu Opieki Dziennej dla Osób Niesamodzielnych na terenie Gminy Miej-

skiej Chojnice, projekt uchwały w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt 

w ośrodkach wsparcia, projekt uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia 

odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia będących schroniskami dla osób bezdomnych, w tym 

schronisk z usługami opiekuńczymi oraz domami dla matek z małoletnimi dziećmi i kobiet w 

ciąży, projekt uchwały w sprawie szczegółowych warunków przyznawania  

i odpłatności za usługi opiekuńcze, usługi opiekuńcze w formie usług sąsiedzkich oraz specjali-

styczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z za-

burzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnie-

nia od opłat, jak również trybu ich pobierania, oraz projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu 

osłonowego „Korpus Wsparcia Seniorów”. Pozostałe materiały z biuletynu sesyjnego radni przy-

jęli do wiadomości.  
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Podczas poruszania spraw różnych wynikła dyskusja na temat możliwości noclegowania oraz 

zabezpieczenia osób bezdomnych na terenie miasta Chojnica, gdzie Pani Janina Kłosowska dość 

obrazowo wytłumaczyła pewną sytuację, kiedy spotkała się z takim właśnie problemem, gdzie 

osoba bezdomna nie mogła znaleźć miejsca do przenocowania. Interweniowała wtedy też w or-

ganach policji, gdzie nie została w odpowiedni sposób, jej zdaniem, potraktowana. Na tym posie-

dzenie się zakończyło, komisja nie ukuła żadnych wniosków. 

Natomiast podczas posiedzenia Komisji Edukacji, które odbyło się tego samego dnia, czyli 26 lu-

tego 2024 roku, w godzinach 13.30 – 14.20, uczestniczyło 5 członków, 3 było nieobecnych. Spoza 

komisji uczestniczyli w posiedzeniu: Pan Grzegorz Czarnowski – dyrektor Wydziału Edukacji, 

Wychowania i Zdrowia, Pani Janina Kosiedowska – radna Rady Miejskiej  

w Chojnicach, przedstawiciel Radia Weekend. Podczas posiedzenia komisja skoncentrowała się 

na dwóch punktach, czyli analiza i opiniowanie materiału sesyjnego, rozpatrywanie spraw bieżą-

cych. Podczas analizowania materiału sesyjnego radni przyjęli do wiadomości cały pakiet innych 

projektów uchwał, do których nie wyrazili uwag. Podczas posiedzenia komisji w sprawach róż-

nych ustanowiony został plan pracy Komisji Edukacji Rady Miejskiej w Chojnicach na rok 2024, 

gdzie punkt pierwszy tego właśnie projektu, tego programu został już zrealizowany – informacje 

na temat naboru dzieci sześcioletnich do „zerówek” w roku szkolnym 2023/24.  

W punktach dwa i trzy zostały zawarte plany, czyli zebranie informacji na temat organizacji no-

wego roku szkolnego 2024/25, w tym naboru do szkół i przedszkoli, i żłobka oraz informacja o 

pracach remontowych, inwestycjach realizowanych w 2024 roku w placówkach oświatowych. 

Podczas posiedzenia nie zostały wypracowane żadne wnioski i komisja zakończyła posiedzenie. 

Dziękuję. 

Przewodniczący Antoni Szlanga – dziękuję bardzo Panu Andrzejowi. Bardzo proszę, Pani Prze-

wodnicząca Renata Dąbrowska, która prowadziła posiedzenie Rady Samorządów Osiedlowych. Bar-

dzo proszę. 

−  Z-ca Przewodniczącego Renata Dąbrowska – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Pani 

Skarbnik. Posiedzenie Rady Samorządów Osiedlowych odbyło się dnia 26 lutego. Członków 

Rady Samorządów Osiedlowych było obecnych dziewięciu. Spoza rady na posiedzeniu brali 

udział: Burmistrz Miasta Chojnice Pan Arseniusz Finster oraz starszy inspektor Wydziału Go-

spodarki Komunalnej Pani Beata Zielińska oraz przedstawiciele mediów. Na posiedzeniu mieli-

śmy dwa punkty: pierwszy to analiza i opiniowanie materiału sesyjnego, drugi – rozpatrywanie 

spraw bieżących. Do pierwszego cały materiał sesyjny Rada Samorządów Osiedlowych przyjęła 

jednogłośnie. W drugim punkcie Pan Burmistrz powiedział oświadczenie. Następnie przewodni-

czący Rady Samorządów Osiedlowych zadawali pytania, na które dostali szczegółowe odpowie-

dzi od Pana Burmistrza. Z pozostałych pytań, które były kierowane do wydziału komunalnego, 

otrzymali też szczegółowe odpowiedzi. I ostatnim takim punktem, ponieważ zbliża się kwiecień, 

a rady samorządów muszą odbyć zebrania sprawozdawcze, i tutaj chciałam jeszcze raz apelować, 

żeby rady samorządów podały w Biurze Rady terminy, kiedy te zebrania na danym osiedlu się 

będą odbywały. Cały protokół znajduje się w Biurze Rady i na stronach internetowych miasta. 

Dziękuję Państwu bardzo za uwagę. 

Przewodniczący Antoni Szlanga – dziękuję bardzo. Proszę Państwa wobec tego, że... Czy Pan Ma-

rek Szank chciał coś dodać do swojego sprawozdania? 

− Radny Marek Szank – ponieważ nie miałem możliwości uczestniczenia w Komisji Edukacji  

z uwagi na swój stan zdrowia chciałem po prostu zadać pytanie. Nie miałem takiej możliwości, 

aby to pytanie zadać w trakcie posiedzenia komisji. Jeżeli jest taka możliwość, aby to pytanie 

zadać, to pytanie związane jest z inwestycją, o której mówiliśmy wielokrotnie w trakcie posiedzeń 

naszej komisji. Krótkie pytanie i chciałbym uzyskać dzisiaj odpowiedź. 

Przewodniczący Antoni Szlanga – rozumiem, że to jest pytanie do Burmistrza? 
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− Radny Marek Szank – tak. 

Przewodniczący Antoni Szlanga – proponuję złożyć to na piśmie, Panie Marku. To będzie najprost-

sza sprawa. 

Ad. 8  

Przewodniczący Antoni Szlangan – proszę Państwa, wobec tego, że komisje nie przyjęły żadnych 

wniosków punkt ósmy staje się bezprzedmiotowy – ustosunkowanie się do wniosków komisji. Prze-

chodzimy do pakietu uchwał, które mamy dzisiaj podjąć. 

Ad. 9  

Przewodniczący Antoni Szlanga – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Miejskiej Chojnice na 2024 r. (str. 4 w biuletynie) z autopoprawką – autopoprawka stanowi załącz-

nik nr 3 do protokołu.  

Bardzo proszę Panią Skarbnik o przedstawienie podstawowych spraw, które w tej uchwale się znaj-

dują. Bardzo proszę.  

− Skarbnik Miasta Wioletta Szreder – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Zaczniemy od au-

topoprawki, od treści normatywnej uchwały, którą otrzymali Państwo w piątek. Otóż w § 1  

w pkt. 2 i 3 wkradła się omyłka pisarska. Tam łączna kwota wydatków majątkowych powinna 

wynosić 51.746.424 zł, a nie 51.546.424 zł. To zauważyłam dopiero dzisiaj rano, dlatego o tym 

mówię. Ponadto zwróćcie Państwo uwagę, że § 6 treści normatywnej uchwały będziecie Państwo 

decydować o upoważnieniu Pana Burmistrza do udzielenia poręczeń do wysokości 120 tys. Na 

poprzedniej sesji było to 60 tys., dzisiaj jest drugie 60 tys., czyli łącznie 120 tys. zł.  

I teraz, w uzasadnieniu są następujące zmiany. Otóż pkt 21 uzasadnienia do uchwały zmienia 

swoje brzmienie i będzie ono wyglądało następująco: do planu wydatków wprowadza się zadania 

inwestycyjne, w miejsce tamtego jednego będą dwa: „Zakup materiałów drogowych na utwar-

dzenie nawierzchni ul. Żeglarskiej, Jantarowej w Chojnicach” w kwocie 530 tys. i pkt 2 – „Bu-

dowa nawierzchni drogowej ulicy Karsińskiej oraz przebudowa nawierzchni drogowej ulicy Cho-

cińskiej w Chojnicach” w kwocie 320 tys.  

Następna sprawa to w miejsce zadania inwestycyjnego „Projekt budowy miasteczka ruchu dro-

gowego przy ul. Działkowej w Chojnicach”, będzie nowe zadanie pn. „Projekt budowy mia-

steczka ruchu drogowego”, bez określenia umiejscowienia na razie, 50 tys. zł. I to zadnie było 

zadaniem wieloletnim, ponieważ zostało wprowadzone do budżetu w ubiegłym roku, z realizacją 

w tym roku. Tamto zadanie z wieloletniej prognozy finansowej zostanie usunięte i pozostanie 

zadanie jednoroczne na razie – projekt budowy miasteczka ruchu drogowego.  

Ponadto otrzymaliśmy zmiany od Wojewody Pomorskiego dotyczące dochodów budżetu pań-

stwa oraz dotacji celowych na zadania zlecone i innych dotacji. I stosownych korekt w planie 

dochodów i wydatków dokonałam na podstawie tego zmienionego planu. W odniesieniu do do-

chodów budżetu państwa nasz budżet się zmienia o 5.597 zł, a w odniesieniu do dotacji celowych 

o 921.492 zł łącznie. 

Ponadto zwiększa się plan dochodów i wydatków na obiektach sportowych o kwotę 85 tys. zł  

i to dotyczy wydatków bieżących. Dziękuję za uwagę. Jeżeli są jakieś pytania, to odpowiem.  

Przewodniczący Antoni Szlanga – bardzo proszę, Pan Bartosz Bluma. 

− Radny Bartosz Bluma – dziękuję, Panie Przewodniczący. Pani Skarbnik, mam pytanie doty-

czące naszego posiedzenia komisji, chodziło o przystanki, wiaty przystankowe. Mieliśmy otrzy-

mać informację ile i gdzie, w jakich lokalizacjach. To jest pierwsze pytanie, a drugie pytanie 

dotyczy tych płyt, o których mówił Pan Burmistrz, na ulicach Żeglarskiej, Jantarowej i budowa 

nawierzchni na Karsińskiej. Tutaj mamy zwiększenie budżetu z 650 tys. na 850 tys. Pytanie, czy 
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tutaj w związku z tym zwiększony zakres tych prac… zakładam, że wynika, ale ewentualnie pro-

szę o potwierdzenie, zwiększenie tych środków.  

I pytanie ze strony mieszkańców innych osiedli, tutaj akurat konkretnie z ulicy Długiej w Choj-

nicach. Też od wielu lat apelujemy tam o dołożenie płyt betonowych na odcinku ulicy Długiej, 

gdzie powiększyła się liczba mieszkańców i brakuje tam chyba 100 metrów. Czy jest szansa, żeby 

rzeczywiście w tym roku również uwzględnić postulat mieszkańców i te pyty wygospodarować, 

być może z demontażu w innych częściach miasta, i dołożyć je w tamtym obszarze? Dziękuję 

bardzo. 

Przewodniczący Antoni Szlanga – czy Pani Skarbnik odpowie od razu? Czy Pan Burmistrz? Bardzo 

proszę.  

− Burmistrz Arseniusz Finster – w tych dwóch pozycjach, w pierwszej pozycji jest zakup tylko 

płyt, a w drugiej pozycji jest zakup płyt i wykonawstwo. To po pierwsze. Po drugie, zwiększanie 

płyt na innych ulicach musi się wiązać z wykonaniem projektu, bo to już niestety jest budowla. 

Jeżeli dobrze nam uda się zrealizować przetarg na Obrońców Chojnic, takie możliwości istnieją, 

zwiększenia zakresu naszego jak gdyby ingerowania w drogi obecnie gruntowe. Ale musimy po-

czekać, moim zdaniem, do końca marca na oferty z ulicą Obrońców Chojnic i już wtedy myślę, 

że nowa rada zareaguje i te oszczędności, które są, wykorzysta. Chyba że będą jakieś inne prze-

słanki, gdzie trzeba będzie je wykorzystać. Zobaczymy jak nam wyjdzie oświata do końca, bo 

tutaj podwyżki dla nauczycieli to jest jedna rzecz, ale podwyżki dla nauczycieli skutkują zwięk-

szeniem się tzw. wzorca, według którego liczone są dotacje dla przedszkoli niepublicznych. I tutaj 

musimy nad tym pracować, żeby to dokładnie wszystko obliczyć. Czyli  

z jednej strony mamy oszczędności, bo w przedszkolach niepublicznych finansujmy 75% kosz-

tów funkcjonowania jak w przedszkolu publicznym, ale z drugiej strony ten wzorzec rośnie i to 

są kwoty już nie rzędu set tysięcy, tylko kwoty milionowe. Tak więc poczekajmy, zostawmy ten 

problem. Na pewno każda rada będzie chciała jak najwięcej zrealizować. Ja już za taką deklarację 

nie mogę wziąć odpowiedzialności, bo nie wiem, czy przetarg na Obrońców Chojnic się skończy 

tak dobrze, jak na te wszystkie drogi, na które teraz rozstrzygamy.  

Przewodniczący Antoni Szlanga – dziękuję bardzo, Panie Burmistrzu. Jeszcze bardzo proszę, Pani 

Skarbnik.  

− Skarbnik Miasta Wioletta Szreder – jeszcze odpowiem o tych wiatach. Otóż są cztery wiaty na 

ulicy Bytowskiej do wymiany – w okolicy F1, przy ulicy Morelowej, przy ulicy Konopnickiej 

oraz przy posesji nr 62 – i jedna przy ul. Gdańskiej przy posesji nr 26, to jest bodajże sklep.  

Przewodniczący Antoni Szlanga – bardzo proszę, Pan Andrzej Plata.  

− Radny Andrzej Plata – Panie Przewodniczący, mam pytanie odnośnie autopoprawki złożonej 

do projektu uchwały – zwiększa się plan dochodów i wydatków na obiektach sportowych  

o kwotę 85 tys. zł. Co tu jest zawarte w tym punkcie?  

Przewodniczący Antoni Szlanga – bardzo proszę, Panie Burmistrzu. 

− Burmistrz Arseniusz Finster – chodzi o prośbę ChKS Kolejarz, żeby kupić dwie bramki na to 

boisko, o którym już dziś mówiłem, i żeby kupić siedziska i zadaszenie dla drużyny miejscowej 

i dla drużyny przyjezdnej. I również taki obiekt dla punktu medycznego. Stąd ten wydatek.  

Przewodniczący Antoni Szlanga – bardzo proszę, Pan radny Szank.  

− Radny Marek Szank – Panie Burmistrzu, ja mam pytanie dotyczące tego tematu oświatowego, 

o którym Pan mówił. Nauczyciele pracujący w chojnickich szkołach zostali zaskoczeni niskimi 

wypłatami, niskimi kwotami, które wpłynęły teraz na ich konta. Czym jest to spowodowane? 
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Jeżeli może Pan to wyjaśnić. Ja nie potrafiłem tego wytłumaczyć, ponieważ nie byłem na posie-

dzeniu komisji, a chciałem zadać pytanie. 

− Burmistrz Arseniusz Finster – podwyżka jest od stycznia. W momencie kiedy my będziemy 

fizycznie dysponować środkami, to ją zrealizujemy po prostu. No przecież nikt nie wyłoży kilku 

milionów złotych, których nie ma w budżecie. Nauczycielom się należą te pieniądze. Z drugiej 

strony mówiłem o tym, że dostaliśmy tyle pieniędzy… znaczy za mało pieniędzy, żeby przykryć 

całą tę podwyżkę, trzeba będzie szukać w dochodach własnych i w wydatkach. A z trzeciej strony 

robi się podwyżkę wtedy, kiedy środki są. My nie mamy, żeby wyłożyć, bo przecież całkiem 

niedawno wypłaciliśmy trzynaste pensje w szkołach.  

− Radny Marek Szank – z posiadanych przeze mnie informacji wynika, że w tej chwili panie 

księgowe realizują od nowa listy płac. A więc jest taka możliwość, że te środki finansowe wpłyną 

na konto nauczycieli? 

− Burmistrz Arseniusz Finster – mamy dokument, który stwierdza, że w planie dochodów mo-

żemy te kwoty wpisać. Ale fizycznie jeszcze tych pieniędzy nie mamy.  

Przewodniczący Antoni Szlanga – dziękuję bardzo. Proszę Państwa, przystępujemy do głosowania.  

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr LXIII/772/24 w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Miejskiej Chojnice na 2024 r. z autopoprawką. 

liczba oddanych głosów  – 19 

za  – 14 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 5 

Uchwała Nr LXIII/772/24 w sprawie zmian w budżecie Gminy Miejskiej Chojnice na 2024 r. 

została podjęta i stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Ad. 10 

Przewodniczący Antoni Szlanga – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej na lata 2024 – 2042 (str. 26 w biuletynie) z autopoprawką – autopoprawka 

stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

Czy są pytania do tego projektu? Nie ma. Przystępujemy do głosowania.  

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr LXIII/773/24 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej na lata 2024 – 2042 z autopoprawką. 

liczba oddanych głosów  – 19 

za  – 14 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 5 

Uchwała Nr LXIII/773/24 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2024 – 

2042 została podjęta i stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Ad. 11 

Przewodniczący Antoni Szlanga – przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Miejskiej Chojnice na rok 2024 (str. 49 w biuletynie). 

Czy są jakieś pytania? Nie ma. Przystępujemy do głosowania. 
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Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr LXIII/774/24 w sprawie przyjęcia programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Miejskiej Choj-

nice na rok 2024.  

liczba oddanych głosów  – 19 

za  – 19 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 0 

Uchwała Nr LXIII/774/24 w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Miejskiej Chojnice na rok 2024 zo-

stała podjęta i stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Ad. 12 

Przewodniczący Antoni Szlanga – przedstawił projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Nr 

LXI/751/23 Rady Miejskiej w Chojnicach z dnia 18 grudnia 2023 r. w sprawie uchwalenia Miej-

skiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii na 2024 r. (str. 54 w biuletynie). 

Czy są jakieś pytania? Wiem, że ta sprawa była szczegółowo omawiana na właściwych komisjach. 

Nie ma. Przystępujemy do głosowania. 

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr LXIII/775/24 zmieniającą Uchwałę Nr LXI/751/23 

Rady Miejskiej w Chojnicach z dnia 18 grudnia 2023 r. w sprawie uchwalenia Miejskiego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2024 

r. 

liczba oddanych głosów  – 19 

za  – 19 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 0 

Uchwała Nr LXIII/775/24 zmieniająca Uchwałę Nr LXI/751/23 Rady Miejskiej w Chojnicach z 

dnia 18 grudnia 2023 r. w sprawie uchwalenia Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązy-

wania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2024 r. została podjęta 

i stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Ad. 13 

Przewodniczący Antoni Szlanga – przedstawił projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

utworzenia Placówki Wsparcia Dziennego na terenie Gminy Miejskiej Chojnice (str. 59 w biuletynie) 

z uzupełnieniem do uzasadnienia projektu uchwały – uzupełnienie stanowi załącznik nr 9 do proto-

kołu. 

Czy są pytania? Nie ma. Przystępujemy do głosowania. 

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr LXIII/776/24 zmieniającą uchwałę w sprawie utworze-

nia Placówki Wsparcia Dziennego na terenie Gminy Miejskiej Chojnice. 

liczba oddanych głosów  – 19 

za  – 19 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 0 
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Uchwała Nr LXIII/776/24 zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia Placówki Wsparcia 

Dziennego na terenie Gminy Miejskiej Chojnice została podjęta i stanowi załącznik nr 10 do 

protokołu. 

Ad. 14 

Przewodniczący Antoni Szlanga – przedstawił projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

utworzenia Punktu Opieki Dziennej dla Osób Niesamodzielnych na terenie Gminy Miejskiej Choj-

nice (str. 61 w biuletynie) z uzupełnieniem do uzasadnienia projektu uchwały – uzupełnienie stanowi 

załącznik nr 11 do protokołu. 

Czy są pytania? Nie ma. Przystępujemy do głosowania. 

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr LXIII/777/24 zmieniającą uchwałę w sprawie utworze-

nia Punktu Opieki Dziennej dla Osób Niesamodzielnych na terenie Gminy Miejskiej Chojnice. 

liczba oddanych głosów  – 19 

za  – 19 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 0 

Uchwała Nr LXIII/777/24 zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia Punktu Opieki Dziennej 

dla Osób Niesamodzielnych na terenie Gminy Miejskiej Chojnice została podjęta i stanowi za-

łącznik nr 12 do protokołu. 

Ad. 15 

Przewodniczący Antoni Szlanga – przedstawił projekt uchwały w sprawie szczegółowych zasad 

ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia (str. 63 w biuletynie) z uzupełnieniem do 

uzasadnienia projektu uchwały – uzupełnienie stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Czy są pytania? Nie ma pytań. Przystępujemy do głosowania 

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr LXIII/778/24 w sprawie szczegółowych zasad pono-

szenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia.  

liczba oddanych głosów  – 19 

za  – 19 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 0 

Uchwała Nr LXIII/778/24 w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt  

w ośrodkach wsparcia została podjęta i stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Ad. 16 

Przewodniczący Antoni Szlanga – przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych 

zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia będących schroniskami dla osób bez-

domnych, w tym schronisk z usługami opiekuńczymi oraz domami dla matek z małoletnimi dziećmi 

i kobiet w ciąży (str. 67 w biuletynie) z uzupełnieniem do uzasadnienia projektu uchwały – uzupeł-

nienie stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Czy są jakieś pytania? Nie ma. Przystępujemy do głosowania. 

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr LXIII/779/24 w sprawie ustalenia szczegółowych zasad 

ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia będących schroniskami dla osób bezdom-

nych, w tym schronisk z usługami opiekuńczymi oraz domami dla matek z małoletnimi dziećmi i 

kobiet w ciąży. 
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liczba oddanych głosów  – 19 

za  – 19 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 0 

Uchwała Nr LXIII/779/24 w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za 

pobyt w ośrodkach wsparcia będących schroniskami dla osób bezdomnych, w tym schronisk  

z usługami opiekuńczymi oraz domami dla matek z małoletnimi dziećmi i kobiet w ciąży została 

podjęta i stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Ad. 17 

Przewodniczący Antoni Szlanga – przedstawił projekt uchwały w sprawie szczegółowych warun-

ków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze, usługi opiekuńcze w formie usług sąsiedzkich 

oraz specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla 

osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania (str. 71 w biuletynie) z uzupełnieniem do uza-

sadnienia projektu uchwały – uzupełnienie stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Czy są jakieś pytania? Nie ma. Przystępujemy do głosowania. 

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr LXIII/780/24 w sprawie szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze, usługi opiekuńcze w formie usług sąsiedzkich oraz 

specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z 

zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnie-

nia od opłat, jak również trybu ich pobierania. 

liczba oddanych głosów  – 19 

za  – 19 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 0 

Uchwała Nr LXIII/780/24 w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za 

usługi opiekuńcze, usługi opiekuńcze w formie usług sąsiedzkich oraz specjalistyczne usługi 

opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psy-

chicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak 

również trybu ich pobierania została podjęta i stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

Ad. 18 

Przewodniczący Antoni Szlanga – przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu osło-

nowego „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2024 (str. 76 w biuletynie). 

Czy są pytania? Nie ma. Przystępujemy do głosowania.  

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr LXIII/781/24 w sprawie przyjęcia programu osłono-

wego „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2024. 

liczba oddanych głosów  – 19 

za  – 19 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 0 

Uchwała Nr LXIII/781/24 w sprawie przyjęcia programu osłonowego „Korpus Wsparcia Se-

niorów” na rok 2024 została podjęta i stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

Ad. 19 
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Przewodniczący Antoni Szlanga – przedstawił projekt uchwały w sprawie aktualności Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego oraz planów miejscowych w mieście 

Chojnice (str. 81 w biuletynie). 

Czy są jakieś pytania? Bardzo proszę, Pan radny Januszewski. 

− Radny Zdzisław Januszewski – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. W imieniu Inicjatywy 

Mieszkańców Chojnice 2025/2075 Dla Ochrony Lasku Miejskiego, Doliny Strugi Jarcewskiej  

i Jarcewskiej Alei Drzew proszę Pana Burmistrza o wprowadzenie autopoprawką następujących 

zmian w procedowanej uchwale. Wnoszę o umieszczenie w uchwale wykazu mapy dla planów 

zdezaktualizowanych i na tej właśnie liście i mapie umieścić informację zgodną ze stanem rze-

czywistym, czyli zdezaktualizowany miejscowy plan dla leśnej polany oraz całości terenu Lasku 

Miejskiego po lewej stronie ulicy Strzeleckiej. Dotyczy to uchwały o przystąpieniu do sporządze-

nia planu miejscowego z dnia 28 września 2020 r. Nr XX/274/20. Uzasadnienie. Zgodnie ze sta-

nowiskiem i zapewnieniami Pana Burmistrza, ten miejscowy plan nie jest w trakcie opracowy-

wania, nie będzie opracowywany i jest nieaktualny, nieaktualny od czerwca 2022 r. Również tą 

autopoprawką dostosujemy to do aktualności pod kątem studium uwarunkowań z 2023 r. Ponie-

waż uchwalany dziś aktualność studium i planów miejscowych… ta część i teren Lasku Miej-

skiego według zapewnień Pana Burmistrza znalazł się przez pomyłkę na mapie zamieszczonej w 

niniejszej uchwale o aktualności, strona 91 i 92 biuletynu, pkt 2.2, która to mapa dotyczy tylko i 

wyłącznie, cytuję, miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego terenu, które są w 

trakcie sporządzania, a więc objętych przystąpieniem do sporządzenia miejscowych planów na 

terenie miasta Chojnice. W uchwale o aktualności brak też jest listy wykazu miejscowych planów 

w trakcie sporządzania. Umieszczono tylko mapę. Wprowadza to nieczytelność i brak podstawo-

wej informacji o uchwale i wiedzy dla radnych i mieszkańców. To na razie w tym temacie.  

Przewodniczący Antoni Szlanga – bardzo proszę, Panie Burmistrzu. 

− Burmistrz Arseniusz Finster – proszę Państwa, w studium, które Państwo uchwalaliście, na tych 

terenach, które Pan radny podnosi, wpisaliście zieleń. To nawet logicznie rozumując i wiedząc, 

że musi być koniunkcja pomiędzy studium a planem miejscowym, wiadomo od razu, że taki plan 

nie mógłby powstać, uwaga, bez zmiany studium. Czyli chcąc wrócić, załóżmy, taką hipotezę 

postawimy, do planu na leśnej polanie, to trzeba byłoby zmieniać studium, które Państwo uchwa-

liliście w kwietniu. 

I teraz, no dalej widzę, że brniemy w niezrozumienie. Ja przepraszam, że tak zapytam, ale co 

Państwo rozumieją pod takim zapisem – miejscowe plany zagospodarowania przestrzennego te-

renów w trakcie sporządzania. To znaczy, że co? My jest sporządzamy. Tak? Obszary objęte 

przystąpieniem do sporządzania, i nieprawdą jest to, co Pan przed chwilą powiedział, że na tym 

grafie – plany zagospodarowania przestrzennego terenów w trakcie sporządzania – jest Lasek 

Miejskich. Nie ma tu Lasku Miejskiego. Na stronie 91 nie ma Lasku Miejskiego. Tak? Czyli my 

nie bierzemy pod uwagę, nie sporządzamy żadnych planów miejscowych gdzie jest Lasek Miej-

ski. Natomiast na stronie 92 pokazaliśmy obszary objęte przystąpieniem do sporządzania. I teraz 

ja nie bardzo rozumiem, bo macie Państwo tutaj wykaz planów miejscowych – obowiązujące 

miejscowe plany zagospodarowania przestrzennego terenu, te, które obowiązują. I teraz ewentu-

alnie można byłoby, chcąc spełnić to żądanie, ten postulat, można byłoby zamieścić wykaz pla-

nów miejscowych obecnie opracowywanych. I w tym wykazie Państwo nie znajdziecie Lasku 

Miejskiego. Ale czy moje zapewnienie... Jak nie wystarczy, zrobimy przerwę i Pan dyrektor Gre-

gus wydrukuje Państwu listę obecnie sporządzanych planów miejscowych. Tam nie będzie Lasku 

Miejskiego. Czy to Pana radnego zadowala takie rozwiązanie? 

− Radny Zdzisław Januszewski – w pełni zadowoliłaby jedna sytuacja, która by rozstrzygała ele-

ment bez cienia wątpliwości, a więc uchwała o wycofaniu uchwały o przystąpieniu do sporządza-

nia planu miejscowego z dnia 28 września 2020. Gdyby podjęto uchwałę o uchyleniu tej uchwały, 

nie pozostawiałoby to żadnych wątpliwości, że plan nie może być w każdej chwili podjęty. Po 
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drugie, wycofanie, wniosek Pana Burmistrza jako jedynie władnego do wycofania, do marszałka 

o wycofanie odlesienia polany Lasku Miejskiego, jako integralnej części lasu.  

W związku z tym, że nie ma planów, niepotrzebna jest ta decyzja odlesienia. Decyzja nabiera 

mocy dopiero po planie, ale jest warunkiem przystąpienia do planu. To po co Pan Burmistrz wy-

stępował w takim bądź razie? Reasumując ten element, społeczeństwo niepokoi się. To jest pro-

blem zaufania, pewnie właściwej konsultacji i rozmów. Wystarczy, aby wzorem innych miast, 

nie odkrywamy niczego innego, zaznaczyć, że plan się ten zdezaktualizował. Koniec, kropka. 

Przewodniczący Antoni Szlanga – bardzo proszę, Panie Burmistrzu. 

− Burmistrz Arseniusz Finster – spróbuję się wzbić na wyżyny tego, co potrafię mówiąc. Nic się 

nie zdezaktualizowało, ponieważ nic nie istnieje. Nie ma żadnego planu, więc nie można odwołać 

czegoś, czego nie ma. Jest tylko uchwała Rady Miejskiej o przystąpieniu do planu. Jeżeli Rada 

Miejska nie przystępuje, nie prowadzi prac związanych z tym planem, to go po prostu nie ma. 

Nie ma takiej praktyki, że jak się przerywa prace nad planem, to się podejmuje uchwałę, że się 

kończy pracę nad tym planem. No nie ma, po prostu nie ma. Teraz dalej, w obrocie prawnym są 

decyzje marszałka o odlesieniu. Dlaczego? Bo to nie jest las w sensie objęty jurysdykcją nadle-

śnictwa, tylko to jest las miejski. W przypadku, kiedy jest las miejski, to się zwracamy do Urzędu 

Marszałkowskiego, Urząd Marszałkowski opiniuje w innych gremiach i te dwie decyzje są w tzw. 

obrocie prawnym. Ale jeszcze raz podkreślam, wasz, z jednej strony, przepraszam, bo powiem to 

mocno, brak zaufania, z drugiej strony uprawiana polityka, trzecie – uzurpowanie sobie prawa do 

mówienia za 1300 mieszkańców, którzy podpisali się rzeczywiście pod protestem, ale nie wiedzą 

wszyscy, że taką politykę, że taka polityka jest prowadzona na tym Facebooku, bo przecież śle-

dzę, widzę ile jest odsłon i widzę ile jest reakcji, one są kiepskie. Jeszcze Pani […] apeluje, żeby 

dalej się ludzie podpisywali pod protestem. Przeciwko czemu, przepraszam, przeciwko czemu? 

Przecież nic nie robimy.  

Teraz reasumując. Jest wywołany plan, uczciwie pokazaliśmy, że jest wywołany, zakończyliśmy 

pracę, nie pracujemy. I teraz, gdybyście Państwo nawet myśleli, że, załóżmy, jesteśmy po wybo-

rach, załóżmy, że moje ugrupowanie ma większość w tej Radzie Miejskiej, czy Państwo myślicie, 

że ja zachowałbym twarz, gdybym wrócił do procedowania tego planu i do sprzedaży leśnej po-

lany? Ja dalej powtórzę coś, czego nie zrozumiała Pani […], uważam, że warto było się zastano-

wić, podyskutować, przeanalizować wpływ domu spokojnej starości na tej polanie na 8 ha lasku, 

nie 9, jak pisze Pani […], co by się stało gdyby. I w tym kontekście mówiłem, że ciągle uważam, 

że to był błąd, że zbyt pochopnie, zbyt szybko podjęliśmy taką decyzję. Straciliśmy 400, może 

500 nowych mieszkańców, kilkaset miejsc pracy w tym obiekcie, który na pewno nie degrado-

wałby Lasku Miejskiego, bo po drugiej stronie ulicy mamy 40 ha Lasku Miejskiego, tam mamy 

8. Takie jest moje zdanie. I czy to, co powiedziałem w tej chwili, daje komuś prawo do tego, żeby 

pisać, że ja oszukałem mieszkańców i sprzedaję Lasek Miejski? No wypraszam sobie. Z jednej 

strony ja się mam położyć, a Państwo macie po mnie walcem przyjechać,  

a z drugiej strony wy możecie wszystko. 

Niech Pani […] to przeforsuje wtedy, kiedy będą radni, kiedy będzie pani burmistrz, tak jak na-

pisała na Facebooku. Nawet przeprosić za to nie potrafi. Fundacja Batorego, Panu niezbyt wy-

godna, ale ona się chlubi tą fundacją. Tam ktoś wpisał, że ciekawe jak Fundacja Batorego spoj-

rzałaby, gdyby Pani twierdziła na bazie dwóch kandydatów, że na pewno ten jeden będzie bur-

mistrzem, a ten drugi nie. A z jednej strony się chwalicie i podpieracie się tą fundacją, znakomitą 

fundacją, a z drugiej strony robicie no rzeczy fatalne, moim zdaniem. Ja nie chcę tu polityki w tej 

sali, ale z drugiej strony siłowo Państwo tego nie jesteście w stanie zrealizować. Tak jak powie-

działem, możemy wydrukować w tej chwili wykaz planów, nad którymi pracujemy, i tam nie 

znajdziecie planu dotyczącego leśnej polany. Natomiast jeżeli Państwo, jako Rada Miejska, chce-

cie podjąć uchwałę o tym, że wycofujemy wywołanie planu miejscowego z... nie wiem, jak nie 

pracujemy nad nim, to włożyć to... 

− Dyrektor Waldemar Gregus – ale to będzie konsekwencją analizy. 
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− Burmistrz Arseniusz Finster – dokładnie. No ale do tego dochodzimy. Tak? Ale to jest po-

trzebne, żeby otworzyć kolejne furtki. Tak? Na tej zasadzie. Ale nie musimy tego zrobić, to nie 

jest teatr grecki – czas, miejsce i akcja. Tak? Musimy to zrobić ewolucyjnie. I teraz gdybym ja 

forsował pracę nad tym planem... No przecież Pan dyrektor tu siedzi, może pod przysięgą zeznać, 

że nikt nie pracuje nad tym, ale i tak Panu nie uwierzą.  

− Dyrektor Waldemar Gregus – ja tłumaczyłem dosyć dosadnie i chyba obiektywnie na komisji 

Pana Szanka, jaka jest procedura. Najpierw jest analiza, potem są trzy uchwały, które są zdezak-

tualizowane, co podkreślam, na dzień dzisiejszy. Analiza była na grudzień 2023 i w konsekwencji 

tego, co Pan radny Januszewski podnosi, co też tłumaczono Panu na spotkaniu w Urzędzie Mar-

szałkowskim, o czym dyskutowałem w środę, nie burmistrz, nie żadne inne sytuacje, tylko rada 

podejmie uchwałę o zdezaktualizowaniu tych planów miejscowych i automatycznie decyzja od-

lesiająca marszałka nie ma racji bytu, ponieważ ona jest przypisana nie tylko do miejsca, ale do 

określonych funkcji terenu. I tyle. Ona umiera śmiercią naturalną. Panu ciągle... 

− Burmistrz Arseniusz Finster – już jest nieaktualna, bo mamy zieleń.  

− Dyrektor Waldemar Gregus – tak, zieleń. I nie mamy określonych tych jednostek planistycz-

nych. Pan ciągle robi zamęt. Jeszcze pozwolę sobie wrócić do anteny. Zarzucił mi Pan, że ja 

postawiłem, czy dążę do postawienia anteny na hospicjum. Dzisiaj mamy opublikowany plan, za 

kilka dni wchodzi w życie i nadmiar powodowania pracy dla wydziału i jątrzenie powoduje, że 

my nie potrafimy się skupić na rzeczach ważnych, czyli na decyzjach o warunkach zabudowy,  

o planach miejscowych, tylko skupiamy się na ciągłym odpowiadaniu jak mantra Pana zarzutom. 

Tyle. 

Przewodniczący Antoni Szlanga – bardzo proszę, Pan Zdzisław Januszewski. 

− Radny Zdzisław Januszewski – Panie dyrektorze, czy naprawdę Pan chce dyskusji o antenie? 

Nie radziłbym. 

− Burmistrz Arseniusz Finster – a dlaczego nie? Mamy czas.  

− Radny Zdzisław Januszewski – ale to właśnie nie jest funkcja polityczna. Ci ludzie, z którymi 

ja się spotykam, należą do... mają każdy inne dokładnie poglądy, czasami skrajne. Więc oskarże-

nie, przypisywanie łatek – polityczna, polityczny ekolog, ekoterrorysta – jest argumentem  

w dyskusji Pana Burmistrza. Ja powiem krótko. Wzorem innych miast należy zaznaczyć, że, 

szczególnie interesuje mnie Lasek Miejski, że jest to zdezaktualizowane. Na komisji mówił Pan 

kilkanaście jest planów zaktualizowanych, dzisiaj trzy, ale są i już wystarczy zamieścić te trzy 

zdezaktualizowane plany. Dobrze. Brak woli Pana Burmistrza, wprowadzenie jasności, czy tego 

postulatu, to jest też informacja. 

Rozumiem, że postulat nie został ten przyjęty przez Pana Burmistrza. W związku z tym proponuję 

jeszcze jedną prośbę o autopoprawkę. W uzasadnieniu, po słowach, po pierwszym akapicie, po-

wyższej ustawy oraz wnioskach w sprawie sporządzenia lub zmiany planu miejscowego, propo-

nuję następujący tekst: uszczegółowienia i weryfikacji, po przeprowadzeniu stosownych analiz, 

wymagają zagadnienia systemu przyrodniczego od, nawias, określenie obszarów, które powinny 

zostać bezwzględnie ochronione i tych, których ochrona jest pożądana, nawias zamknięty, oraz 

sposób realizacji ochrony lub określenie innych form ochrony w wytycznych do planów miejsco-

wych. Ja tekst mogę udostępnić. 

Przewodniczący Antoni Szlanga – bardzo proszę, Panie Burmistrzu. 

− Burmistrz Arseniusz Finster – chciałbym Pana poprosić, żeby Pan nigdy nie wkładał w moje 

usta rzeczy, których nie powiedziałem. Użyłem sformułowania „polityczni ekolodzy”, ale nigdy 

nie powiedziałem ani o Pani […], ani o Pani […], ani o Panu, że jesteście ekoterrorystami. Jak 
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Pan znajdzie taką moją wypowiedź... Nie, proszę Pana, nie ma takiej wypowiedzi ekoterroryści. 

Teraz dopowiem Panu. Nie będziemy zmieniać uzasadnienia, ponieważ ono jest właściwe do za-

wartości tej uchwały. Ta uchwała implikuje, o czym mówił Pan dyrektor, nasze konkretne dzia-

łania, już kolejnej Rady Miejskiej, która będzie się zajmowała tymi problemami. Jeszcze raz, nie 

pracujemy nad planem, żadnego lasku nie sprzedajemy, powinno wam wystarczyć, jeżeli się bo-

icie, powinna wam wystarczyć zmiana studium, gdzie wpisaliśmy w tym terenie zieleń. Czerwoną 

lampką byłoby, gdyby ktoś z nas, w tej kadencji albo przyszłej, wnioskował o zmianę studium… 

już planu ogólnego, bo my studium zamieniamy w plan ogólny. Więc nie ma potrzeby.  

Proszę Pana, na koniec cytat: gdzie jest dialog, Panie Burmistrzu? Pytacie mnie w internecie. No 

właśnie, gdzie jest dialog? Na sesji Pan teraz robi dialog ze mną? Za późno, Panie radny, za późno. 

Jest uchwała, procedujemy uchwałę. Uzasadnienia, jako jej autor, nie będę zmieniał. Dziękuję 

bardzo. 

Przewodniczący Antoni Szlanga – jak długo będziemy jeszcze się przerzucać tutaj? Najprostszą 

sprawą jest przegłosowanie tego i wówczas będzie pokazana wola rady. 

− Radny Zdzisław Januszewski – czy może być ad vocem? Czy to jest stosowane jeszcze? 

Przewodniczący Antoni Szlanga – jeszcze jest. Proszę bardzo.  

− Radny Zdzisław Januszewski – Panie Burmistrzu, naprawdę wystarczy tak niewiele. Wystarczy 

stwierdzić, że uchwała jest nieaktualna i należy ją uchylić. Wystarczy w tym dokumencie tak 

niewiele. Oczywiście w pełni się z Panem zgadzam, że ta dyskusja powinna być, rozpocząć się i 

zakończyć na komisjach. W pełni się zgadzam, tylko, Panie Burmistrzu, rzeczywistość jest taka, 

że jak ja podjąłem z Panem obecnym tu dyrektorem temat uzupełnienia, istotnego uzupełnienia, 

w sumie rzeczy, do uchwały, po porozumieniu się z Panem dyrektorem, że Pan dyrektor przygo-

tuje stosowny projekt autopoprawki Pana Burmistrza, do Pana Burmistrza, dla Pana Burmistrza, 

ja w wyniku porozumienia nie postawiłem wniosku, bo po co stawiać wniosek, jak było porozu-

mienie z Panem dyrektorem. Następnie na sesji nie została uwzględniona moja prośba, a nie dość 

tego, jak wiem, co oświadczył Pan dyrektor, że przekazał, że podzielił się sprawą z Panem prze-

wodniczącym i po prostu zlekceważyli głos. To nie jest forma dyskusji  

i wymiany, gdzie prośba do Pana o autopoprawkę, skierowana z komisji, do Pana w ogóle nie 

dociera. Uważam, że to jest problem, który już należy w nowej radzie i z nowymi radnymi roz-

wiązać. Ale jest problem i proszę, Panie Burmistrzu, mieć to na względzie. 

− Burmistrz Arseniusz Finster – proszę Państwa, Wysoka Rado. Nie wiem, czy czytaliście, bo tu 

jest tyle oskarżeń, ja czuję się z tym bardzo źle, bo mi zarzucono, że ja sprzedaję ukradkiem 

potajemnie Lasek Miejski, że ja wydałem decyzję o wycince 485 drzew. Burmistrz zignorował 

całkowicie mieszkańców i organizacje, nie podjął żadnego z punktów petycji podpisanej przez 

1300 mieszkańców. Jak to nie podjąłem? Wycofałem plan miejscowy z procedowania. Wszystko 

podjąłem. Tak że możemy wrócić do dialogu wtedy, kiedy Państwo to odwołają i przeproszą. To 

wymaga przeprosin. I przestaniecie uprawiać politykę, albo ekologia, albo polityka. Łączenie tych 

dwóch dziedzin raczej nikomu nigdy nie wyszło na dobre. Tak że ja też jestem skłonny przychylić 

się do Pańskiego zdania, że kolejna Rada Miejska tym tematem się zajmie,  

a na razie zabezpieczyliśmy leśną polanę, nikt od niej nic nie chce. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Antoni Szlanga – proszę, Pan Marek Szank. 

− Radny Marek Szank – Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu. Ponieważ zostałem wywołany 

do tablicy, chciałbym oznajmić, że przeczytałem niedawno protokół z posiedzenia, w nim do-

kładnie zapisany jest wniosek, który sformułował radny Zdzisław Januszewski, a brzmi on nastę-

pująco: dookreślić obszary przystąpienia do miejscowego planu zagospodarowania przestrzen-

nego, które zdezaktualizowały się. Ten wniosek został podjęty pod głosowanie. Głosowaliśmy i 

efekt jest następujący: 1 głosem „za”, przy 5 głosach „przeciw” i 2 głosach „wstrzymujących się”, 
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komisja odrzuciła wniosek przedstawiony przez radnego Zdzisława Januszewskiego. Tyle mam 

do dodania. Niestety ten wniosek nie znalazł poparcia w trakcie posiedzenia komisji. Nadmie-

niam, że informowałem, że ten temat z pewnością wróci na posiedzenie naszej sesji. 

Przewodniczący Antoni Szlanga – proszę Państwa, nie będę pozwalał na dalszą dyskusję, bo to jest 

tu przerzucanie się argumentami, które do niczego nie prowadzą. Każda ze stron pozostanie przy 

swoim zdaniu. W związku z tym poddaję projekt uchwały o aktualności Studium uwarunkowań oraz 

planów miejscowych w Chojnicach pod głosowanie. 

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr LXIII/782/24 w sprawie aktualności Studium uwarun-

kowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego oraz planów miejscowych w mieście Choj-

nice. 

liczba oddanych głosów  – 19 

za  – 14 

przeciw  – 1 

wstrzymujących się  – 4 

Uchwała Nr LXIII/782/24 w sprawie aktualności Studium uwarunkowań i kierunków zagospo-

darowania przestrzennego oraz planów miejscowych w mieście Chojnice została podjęta  

i stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

Ad. 20 

Przewodniczący Antoni Szlanga – przedstawił projekt uchwały w sprawie zbycia nieruchomości 

(str. 96 w biuletynie). 

Czy są pytania dotyczące tego projektu uchwały? Nie ma. Głosujemy. 

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr LXIII/783/24 w sprawie zbycia nieruchomości. 

liczba oddanych głosów  – 19 

za  – 19 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 0 

Uchwała Nr LXIII/783/24 w sprawie zbycia nieruchomości została podjęta i stanowi załącznik 

nr 21 do protokołu. 

Ad. 21 

Przewodniczący Antoni Szlanga – przedstawił projekt uchwały w sprawie zbycia nieruchomości 

(str. 98 w biuletynie). 

Czy są pytania? Nie ma. Przystępujemy do głosowania. 

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr LXIII/784/24 w sprawie zbycia nieruchomości. 

liczba oddanych głosów  – 19 

za  – 19 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 0 

Uchwała Nr LXIII/784/24 w sprawie zbycia nieruchomości została podjęta i stanowi załącznik 

nr 22 do protokołu. 
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Ad. 22 

Przewodniczący Antoni Szlanga – przedstawił projekt uchwały w sprawie zbycia nieruchomości 

(str. 100 w biuletynie). 

Czy są pytania? Nie ma. Przystępujemy do głosowania. 

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr LXIII/785/24 w sprawie zbycia nieruchomości. 

liczba oddanych głosów  – 19 

za  – 18 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 1 

Uchwała Nr LXIII/785/24 w sprawie zbycia nieruchomości została podjęta i stanowi załącznik 

nr 23 do protokołu. 

Ad. 23 

Przewodniczący Antoni Szlanga – przedstawił projekt uchwały w sprawie zbycia nieruchomości 

(str. 103 w biuletynie). 

Są pytania? Nie ma. Głosujemy. 

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr LXIII/786/24 w sprawie zbycia nieruchomości. 

liczba oddanych głosów  – 19 

za  – 19 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 0 

Uchwała Nr LXIII/786/24 w sprawie zbycia nieruchomości została podjęta i stanowi załącznik 

nr 24 do protokołu. 

Ad. 24 

Przewodniczący Antoni Szlanga – przedstawił projekt uchwały w sprawie ustanowienia służebno-

ści gruntowej (str. 105 w biuletynie). 

Czy są pytania? Nie ma. Głosujemy. 

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr LXIII/787/24 w sprawie ustanowienia służebności 

gruntowej. 

liczba oddanych głosów  – 19 

za  – 19 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 0 

Uchwała Nr LXIII/787/24 w sprawie ustanowienia służebności gruntowej została podjęta  

i stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

Ad. 25 

Przewodniczący Antoni Szlanga – przedstawił projekt uchwały w sprawie wyboru opiekuna Mło-

dzieżowej Rady Miejskiej w Chojnicach (str. 107 w biuletynie). 

Czy są pytania? Nie ma. Przystępujemy do głosowania. 

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr LXIII/788/24 w sprawie wyboru opiekuna Młodzieżo-

wej Rady Miejskiej w Chojnicach. 
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liczba oddanych głosów  – 19 

za  – 19 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 0 

Uchwała Nr LXIII/788/24 w sprawie wyboru opiekuna Młodzieżowej Rady Miejskiej w Choj-

nicach została podjęta i stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

Ad. 26 

Przewodniczący Antoni Szlanga – przedstawił projekt uchwały w sprawie nadania tytułu „Zasłużo-

nego Obywatela Miasta Chojnice” (str. 110 w biuletynie). 

Pan Andrzej Gąsiorowski chciał zabrać głos. 

− Radny Andrzej Gąsiorowski – Panie Przewodniczący, ze względów oczywistych proszę, że  

w tej chwili wyłączę się z procedowania tego punktu obrad i opuszczę salę. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Antoni Szlanga – czy ktoś chciałby w tym temacie zabrać głos? Nie ma. Przystę-

pujemy do głosowania. 

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr LXIII/789/24 w sprawie nadania tytułu „Zasłużonego 

Obywatela Miasta Chojnice”. 

liczba oddanych głosów  – 18 

za  – 18 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 0 

Uchwała Nr LXIII/789/24 w sprawie nadania tytułu „Zasłużonego Obywatela Miasta Choj-

nice” została podjęta i stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

Ad. 26a 

Przewodniczący Antoni Szlanga – przedstawił projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

wyrażenia zgody na złożenie wniosku aplikacyjnego i przystąpienia do realizacji projektu pod 

nazwą: „Zwiększenie poziomu adapcyjności oraz odporności na negatywne skutki zmian kli-

matu w mieście Chojnice” – projekt uchwały stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 
Czy są pytania? Nie ma. Przystępujemy do głosowania. 

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr LXIII/790/24 zmieniającą uchwałę w sprawie wyra-

żenia zgody na złożenie wniosku aplikacyjnego i przystąpienia do realizacji projektu pod na-

zwą: „Zwiększenie poziomu adapcyjności oraz odporności na negatywne skutki zmian klimatu 
w mieście Chojnice”. 

liczba oddanych głosów  – 19 

za  – 19 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 0 

Uchwała Nr LXIII/790/24 zmieniająca uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na złożenie 

wniosku aplikacyjnego i przystąpienia do realizacji projektu pod nazwą: „Zwiększenie 

poziomu adapcyjności oraz odporności na negatywne skutki zmian klimatu w mieście 

Chojnice” została podjęta i stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

Ad. 26b 
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Przewodniczący Antoni Szlanga – przedstawił projekt uchwały w sprawie nadania imienia amfite-

atrowi – projekt uchwały stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 
Czy są jeszcze może jakieś pytania? Nie ma. Przystępujemy do głosowania. 

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr LXIII/791/24 w sprawie nadania imienia amfiteatrowi. 

liczba oddanych głosów  – 19 

za  – 18 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 1 

Uchwała Nr LXIII/791/24 w sprawie nadania imienia amfiteatrowi została podjęta i stanowi 

załącznik nr 31 do protokołu. 

Ad. 27 

Przewodniczący Antoni Szlanga – proszę Państwa, kolejny punkt – wnioski i oświadczenia radnych 

oraz odpowiedzi na wnioski. Pytanie, czy Komisja Wnioskowa zanotowała jakieś wnioski? Pan Sta-

nisław Kowalik. 

− Radny Stanisław Kowalik – Panie Przewodniczący, żaden wniosek do mnie nie wpłynął. 

Przewodniczący Antoni Szlanga – i Pani Agnieszka Lewińska 

− Radna Agnieszka Lewińska – na moje ręce również nie wpłynął żaden wniosek. 

Przewodniczący Antoni Szlanga – też nie, dobrze. Zatem... Pan Andrzej Gąsiorowski, bardzo pro-

szę. 

− Radny Andrzej Gąsiorowski – Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Szanowne Panie 

Radne, Panowie Radni. Bardzo dziękuję za podjęcie tej uchwały, która jest dla mnie szczególna, 

ponieważ pozwala mi dołączyć do grona zacnych obywateli tego miasta, zasłużonych. Ona też 

dzisiaj powoduje u mnie wielkie wzruszenie, ale też satysfakcję z tego, że przez 34 lata pracy 

mojej dla samorządu lokalnego, zarówno w mieście, jak i w powiecie doceniono to właśnie moje 

działanie. Myślę, że ono też wyzwoli u mnie dalsze działanie na rzecz miasta, mimo że nie za-

mierzam już kandydować do żadnego gremium w mieście Chojnice. 

Bardzo dziękuję jeszcze raz i życzę Państwu, ponieważ zbliżają się wybory, aby te wybory były 

dla Państwa pomyślne i obyście właśnie Państwo w tym gronie mogli się jeszcze spotykać tutaj i 

dalej działać na rzecz miasta. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Antoni Szlanga – dziękuję bardzo. Proszę bardzo, Pan radny Szank. 

− Radny Marek Szank – Panie Przewodniczący, jesteśmy w punkcie oświadczenia, tak? Chciał-

bym oświadczyć... 

Przewodniczący Antoni Szlanga – są oświadczenia radnych. 

− Radny Marek Szank – chciałbym oświadczyć, Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, że na 

jednej z ostatnich Komisji Edukacji podjęliśmy temat rozbudowy infrastruktury sportowo-rekre-

acyjnej z przeznaczeniem dla społeczności Szkoły Podstawowej nr 8. I w trakcie jednego  

z posiedzeń rozważaliśmy nawet możliwość usytuowania boiska wraz z zapleczem w pobliżu 

albo hali miejskiej, albo przy basenie. I teraz mieliśmy nawet wgląd do odpowiedniej mapy. Pan 

Grzegorz Czarnowski przedstawiał nam odpowiednie mapy i my mieliśmy do tego tematu wrócić, 

do tego zagadnienia i po prostu rozważyć możliwość usytuowania tego boiska lub tej strefy re-

kreacyjno-sportowej dla tej szkoły. Ponieważ docierają do mnie różne informacje związane  
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z chęcią wykorzystania tego terenu przez właścicieli w inny sposób, jak ten cel rekreacyjno-spor-

towy, to chciałbym zapytać, jak dalece zaawansowane są prace w kierunku poparcia i poprawienia 

tej infrastruktury sportowej przy Szkole nr 8. A co dalej idące, jak wygląda sytuacja  

z wykorzystaniem ewentualnie tego terenu, który jeszcze mógłby być do naszej dyspozycji? 

Wiem, że no niefrasobliwość m.in. też moja, bo byłem członkiem tej rady, niefrasobliwość Rady 

Miejskiej spowodowała, że myśmy się pozbyli tego atrakcyjnego, w sensie, w kontekście tego 

zaplecza sportowo-rekreacyjnego, terenu. Jeżeli jest możliwość, aby ten teren odzyskać  

i przeznaczyć go na boisko, tak aby usprawnić, ułatwić, poprawić możliwość prowadzenia zajęć, 

uatrakcyjnić te zajęcia dla społeczności Szkoły Podstawowej nr 8, to prosiłbym o zajęcie się tym 

tematem i ewentualną odpowiedź. I jeszcze jedno pytanie związane z budową boiska przy Żwirki 

i Wigury, bo ponieważ zwrócił się do mnie z prośbą Pan […], reprezentujący stowarzyszenie, 

grupę inicjatywną beach volleya, to jest temat znany Panu Burmistrzowi, bo myśmy rozpatrywali 

kiedyś możliwość usytuowania tego boiska w Parku 1000-lecia. Ponieważ tam znajdował się bu-

lodrom, takiej możliwości nie było, a bulodrom będzie przywrócony w koncepcji boiska przy 

Żwirki i Wigury, jest prośba rozważania tego tematu na nowo i usytuowania w Parku 1000-lecia 

boiska do beach volleya. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Antoni Szlanga – i znowu mylimy porządki, ponieważ to, co Pan w tej chwili 

wygłosił, to nie ma charakteru oświadczenia, tylko jest to typowe zapytanie i interpelacja. Ale tak 

czy owak, czy Pan Burmistrz się zamierza do tego odnieść? Bardzo proszę. 

− Burmistrz Arseniusz Finster – zakończyliśmy modernizację, a właściwie odbudowę możliwo-

ści do tworzenia i realizacji działań kulturalnych w Chojnicach. Mamy Chojnickie Centrum Kul-

tury, mamy Fosę, można byłoby powiedzieć, że właściwie, w cudzysłowie, dzięki pandemii, bo 

to były pieniądze rządowe z pandemii, udało nam się to zrobić za 3 mln. Dzisiaj nie starczyłoby 

dziesięć. I w tej chwili nadejdzie czas przeglądu i analizy możliwości zaplecz szkolnych do 

sportu, ale też, tak jak ChCK miał 50 lat, tak nasza hala też ma ponad 50 lat. I jestem przekonany, 

że przyszła Rada Miejska podejmie decyzję o budowie nowej hali widowiskowo-sportowej. To 

też stworzy zupełnie nowe możliwości dla szkoły. Ja powiem, co wiem. Rozmawiałem z Panem 

dyrektorem Gomułką i powiedział mi, że on ma inicjatywę w tej chwili zwiększania potencjału 

do uprawiania sportu, czy prowadzenia zajęć z dziedziny wychowania fizycznego w tej szkole, 

w granicach tej szkoły na razie. W granicach tej szkoły. Nie mówił nic jeszcze o ewolucji, jak to 

się mówi, za płot tej szkoły. Ale to wszystko jest do rozważenia i o wszystkim możemy rozma-

wiać. Pierwszoplanowym wydatkiem, jeżeli chodzi o sport, jest dokończenie drugiego etapu sal 

gimnastycznych Szkoły Podstawowej nr 1. Jak będą oszczędności, to pewnie przyszła Rada Miej-

ska będzie miała dylemat, czy wydać te oszczędności na budowę jednej czy dwóch dróg osiedlo-

wych, czy dokończyć obydwie sale sportowe w Szkole nr 1. Ja uważam, że musimy je dokończyć, 

bo one funkcjonują, ale ekstensywnie cały czas, bo brakuje tam kilku elementów, które są nie-

zbędne. A jeżeli chodzi o kontekst dróg osiedlowych, to musimy patrzeć na KPO. Ale to jest 

temat do powzięcia i jestem tutaj gotowy rozmawiać z komisją jeszcze w ramach tej kadencji. 

Dziękuję. 

Przewodniczący Antoni Szlanga – dziękuję bardzo. Proszę bardzo, Pan radny Szank. 

− Radny Marek Szank – Panie Przewodniczący, ja podjąłem ten temat w związku z tym, że my 

jako Rada Miejska przywróciliśmy Szkołę nr 8 do życia, ponownie umożliwiliśmy tym uczniom 

i społeczności tej szkoły prawidłowe funkcjonowanie. Tak że przepraszam, że w ostatniej chwili 

zgłosiłem ten temat, ale za miesiąc możemy się już nie spotkać. 

Przewodniczący Antoni Szlanga – nie o to chodzi, że Pan to zgłosił w ostatniej chwili, tylko chodzi 

o to, że trzymajmy się pewnych zasad, bo jeżeli mówimy o tym i ustawa mówi, znowelizowana 

ustawa o samorządzie terytorialnym mówi wyraźnie, że zapytania i interpelacje składa się na piśmie, 
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a tu jest taka wrzutka, którą ja zakwestionowałem, że to oświadczenie radnego. To nie było oświad-

czenie radnego i dlatego tylko się na ten temat wypowiedziałem.  

Czy jeszcze ktoś z Państwa chciałby w tym punkcie oświadczenia radnych zabrać głos? Nie widzę.  

Ad. 28 

Przewodniczący Antoni Szlanga – proszę Państwa, jesteśmy w punkcie przedostatnim – informacja 

o interpelacjach złożonych w okresie między sesjami. Między sesjami wpłynęły na moje ręce dwie 

interpelacje, jedną złożył radny Patryk Tobolski, drugą radny Bartosz Bluma. Obie interpelacje zo-

stały przekazane Burmistrzowi, który udzielił odpowiedzi, a Państwo otrzymaliście te odpowiedzi, 

zarówno treści interpelacji, jak i odpowiedzi, drogą mailową.  

Bardzo proszę, Panie Burmistrzu. 

− Burmistrz Arseniusz Finster – Wysoka Rado. Pan Przewodniczący deklarował dzisiaj, że to jest 

ostatnie posiedzenie Rady Miejskiej. 

Przewodniczący Antoni Szlanga – ostatnie przed wyborami. 

− Burmistrz Arseniusz Finster – przed wyborami, tak. Być może, patrząc na przetarg na Obroń-

ców Chojnic, będzie potrzeba zwołania sesji Rady Miejskiej, ale raczej chyba nie. Pewnie będzie 

komisja, dlatego ja, wykorzystując ten moment, chciałbym podziękować Wysokiej Radzie za 

współpracę z organem wykonawczym, jaki ja reprezentuję. To była długa kadencja, bo trwa 5,5 

roku. To była kadencja, w której bardzo dużo zainwestowaliśmy w miasto Chojnice, od targowi-

ska, poprzez dokończenie ChCK-u, po Fosę, drogi, nowe drogi itd. Naprawdę możecie Państwo 

być dumni z tego czasookresu 5,5 roku. No coś się kończy, żeby się nowe mogło zacząć. Jestem 

przekonany, że dołożymy wszelkich starań, żeby kontynuować rozwój naszego miasta. Jest to też 

moment szczególny, bo Andrzej Gąsiorowski podjął decyzję, że już nie kandyduje. Ale chcę tobie 

szczególnie podziękować. Pamiętam 1994 rok, kiedy zostawałem radnym, ty byłeś na tym krze-

śle, ja tam siedziałem, gdzie Stasiu Kowalik, i dużo się nauczyłem. Ta pierwsza kadencja była 

dla mnie naprawdę wielką nauką. To były zupełnie inne czasy. Rada Miejska była trudniejsza niż 

teraz, o wiele trudniejsza, obrady były wielogodzinne. Już nie cofam się do pierwszej kadencji, 

którą Marek Szank pamięta, czy Stasiu Kowalik, ale też pracowaliśmy i wkład Andrzeja w rozwój 

Chojnic jest naprawdę wielki. A co ważne, będąc Burmistrzem Chojnic, bo nim się jest zawsze, 

czy się nim było 6, 7 lat, 8 czy 25. Andrzej potrafił przez kolejne lata pracować dla miasta, za to 

ci serdecznie dziękuję i Państwu wszystkim również za współpracę dziękuję. 

Ad. 29 

Przewodniczący Antoni Szlanga – proszę Państwa, jesteśmy w punkcie przedostatnim naszego po-

rządku – wnioski i oświadczenia klubowe. Czy jest wola ze strony klubów wyrażenia takich oświad-

czeń. Proszę bardzo, Pan Bartosz Bluma. 

− Radny Bartosz Bluma – ja jednak liczę, że do końca kwietnia może sesja będzie jeszcze jedna, 

więc mam nadzieję, że się jeszcze zobaczymy. Do końca kwietnia jest kadencja. Natomiast tutaj 

przy okazji, korzystając z tej okazji, że są oświadczenia klubowe, dla części z radnych być może 

jest to informacja, ale w trakcie naszej sesji doszła wiadomość, że zmarł biskup pomocniczy Die-

cezji Pelplińskiej ksiądz biskup Piotr Krupa, który był biskupem pomocniczym w latach 1992-

2011. Ciężko chorował. Dzisiaj przyszła informacja, mówię, o godzinie jedenastej z minutami, 

że zmarł. Przekazuję tutaj części radnych informację. Dziękuję. I chciałbym prosić o minutę ciszy. 

Przewodniczący Antoni Szlanga – proszę o powstanie i uczczenie pamięci biskupa chwilą ciszy. 

Radni powstali i chwilą ciszy uczcili pamięć zmarłego biskupa Piotra Krupy. 
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Przewodniczący Antoni Szlanga – dziękuję. Proszę Państwa, jeszcze tylko dwa zdania wyjaśnienia. 

Otóż kadencja naszej rady trwa do końca kwietnia i dlatego tutaj ta uwaga, którą zgłosił Pan Bur-

mistrz, my niekoniecznie musimy po... Znaczy możemy po wyborach odbyć jeszcze sesję. Przypo-

minam, że w poprzedniej kadencji również odbywaliśmy po wyborach sesję rady, gdzie podejmowa-

liśmy nawet dosyć ważne chyba decyzje. Tak że być może tutaj no będzie jaśniejsza sprawa, jeżeli 

chodzi o środki z KPO, czy jakiekolwiek inne rzeczy, tak że nie wykluczam zwołania sesji w okresie 

do końca kwietnia tego roku. A na pewno chciałbym, abyśmy spotkali się na takim kończącym, 

wspólnym posiedzeniu komisji, gdzie jak zwykle będą wręczone podziękowania, zdjęcia, które były 

swego czasu zrobione. Tak że chciałbym, abyśmy takie spotkanie jeszcze po wyborach odbyli. Ja ze 

swej strony życzę Państwu, bo tak wydaje mi się, że tutaj prawie 100% osób, które są w tej chwili na 

sali, startuje w kolejnych wyborach, chciałbym życzyć pozytywnych efektów tego startu, a nie chciał-

bym powiedzieć, żebyśmy się spotkali, bo ja też startuję, ale nie wiem, czy zostanę wybrany, a chciał-

bym, nie ukrywam. Tak że życzę wszystkim pomyślności i udanych najbliższych tygodni, bo to już 

zostały tylko tygodnie. 

Ad. 30 

Przewodniczący Antoni Szlanga – zamykam LXIII sesję Rady Miejskiej w Chojnicach. I do 

zobaczenia w bliżej nieokreślonym terminie. 

Protokół sporządziła: Sekretarz LXIII sesji Przewodniczący 
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